

သူတစ်ပါး၏ အပြစ်အနာအဆာကို မကြည့်ပါနှင့်။ မိမိအဖို့ အရေးကြီးသည်ကား မိမိကောင်းမှုကိုလည်းကောင်း၊ မကောင်းမှုကို လည်းကောင်း လုပ်သည်။ မလုပ်သည်ကိုသာ ကြည့်ရာ၏။ သူတစ်ပါးအပြစ်ကို ကြည့်ခြင်းထက် မိမိအပြစ်ကို ကြည့်ခြင်းကသာလျှင် မိမိအဖို့ အကျိုးများနိုင်သောကြောင့် ဖြစ်၏။
ပုပ္ဖဝင်(ဓမ္မပဒ-၅၀)

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၃ ရက် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ အတွဲ (၆၄)၊ အမှတ် (၀၇၉)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်မားရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမမှီစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အားကစားပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်များ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော် အားကစားပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်များကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ကောင်စီ နယ်မြေအတွင်းရှိ သတ်မှတ်ထားသော အားကစား ကွင်း/ ရုံများ၌ ဆက်လက် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြသည်။
ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ ဘော်လီ ဘောပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များ ကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း(B) ရုံ၌ကျင်းပရာ အမျိုးသားဘော်လီ ဘောပြိုင်ပွဲတွင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဌာနအသင်းက ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနအသင်းကို ၃ ပွဲ -၁ ပွဲ၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနအသင်းက စီမံကိန်း နှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်း ကို ၃ ပွဲပြတ်၊ အမျိုးသမီးဘော်လီ ဘောပြိုင်ပွဲတွင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဌာနအသင်းက အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအသင်း ကို ၃ ပွဲ -၁ ပွဲ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာနအသင်းက ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်း ကို ၃ ပွဲပြတ်ဖြင့်လည်းကောင်း အနိုင်ရရှိခဲ့ကြသည်။
စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁



ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ရိုးရာခြင်းလုံးခတ်ပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ		
၁၇-၁၂-၂၀၂၄		
ဟားခါးမြို့	၂ ဒီဂရီ	၀
တီးတိန်မြို့	၅ ဒီဂရီ	၈
ပူတာအိုမြို့	၅ ဒီဂရီ	၈
မြစ်ကြီးနားမြို့	၆ ဒီဂရီ	၇
မချမ်းဘောမြို့	၇ ဒီဂရီ	၀
မင်းတပ်မြို့	၉ ဒီဂရီ	၃
ခန္တီးမြို့	၉ ဒီဂရီ	၆
ပြင်ဦးလွင်မြို့	၉ ဒီဂရီ	၇

လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း ပိုမိုအားကောင်းလာနိုင်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်အနောက်တောင်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအား နည်းရပ်ဝန်းသည် ဆက်လက်တည်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ လေဖိအား နည်းရပ်ဝန်းသည် ပိုမိုအားကောင်းလာနိုင်ပြီး အနောက်- အနောက်မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားနိုင်ကာ နောက်နှစ်ရက်အတွင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံ တစ်စိတ်စိတ်အဖြစ် ချောင့်တန်းသည့်ဟု ခန့်မှန်း ရသည်။

မိုး/ဇလ

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

၂၀၂၄ ခုနှစ် (၁၇)ကြိမ်မြောက် အာခါတိုင်းရင်းသားရိုးရာ စုပေါင်းခါးထောင်းဖားပွဲတော် ကျင်းပ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၆

သက်တော်ရှည် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေး အဖွဲ့အစည်း

ဆောင်းပါး ၈၁

နိုင်ငံအတွက် အဓိကလိုအပ်ချက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးဖော်ဆောင်

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံအတွင်းရှိ လူအင်အား၊ ရုပ်ဝတ္ထုအင်အား၊ ငွေကြေးအင်အားဟူသည့် အရင်းအမြစ်များကို ထိထိရောက်ရောက် သုံးစွဲဆောင်ရွက်ကြရမည်။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲ ခွဲမဲမာမာများကို အကြောင်းပြု၍ နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်း ပေါ်ပေါက်လာပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်း အရေးပေါ်ကာလအခြေအနေကို ဖြတ်သန်းကြရသည်။

ပြည်တွင်းရှိ ဒေသအစိတ်အပိုင်းအချို့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု မရှိသည့်ဒဏ်ကို ကျန်သည့်ဒေသများက တိုက်ရိုက်မခံစားရသော်လည်း သွယ်ဝိုက်ခံစားကြရသည်။

လက်ရှိကာလ မိမိတို့နိုင်ငံ၏နိုင်ငံရေးအခြေအနေမှာ တစ်လှမ်းပြီးတစ်လှမ်း ရှေ့သို့ဆက်သွားနေသည်။ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အရေးပါသည့် ပြည်လုံးကျွတ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အကြောင်းကြားခြင်းဖြင့် ကျန်နေသည့်ဒေသများ ဆက်၍ကောက်ယူနေသည်။

သမဝါယမနှင့်ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန
သမဝါယမဦးစီးဌာန နှစ်(၁၂၀)ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့
“လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးရေး သမဝါယမက ဆောင်ရွက်ပေး”
(၁၈.၁၂.၂၀၂၄)

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း
ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်သွင်ဦး ကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁)နှစ် ပြည်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်။

၁၇ - ၁၂ - ၂၀၂၄ ရက်နေ့
ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ) ရည်ညွှန်းဈေး (Market Rate)
သိပ်သည်းဆ ၁၉.၂၅ ဂရမ်/ ကုဗစင်တီမီတာနှင့်အထက်ရှိ စံချိန်မီရွှေ ၁ ကျပ်သား (၁၆.၃၂၉၃၅ ဂရမ်)၏ ဈေးနှုန်းမှာ ၅,၃၆၀,၀၀၀ ကျပ် ဖြစ်သည်။ (ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ)ရည်ညွှန်းဈေးသတ်မှတ်ရေးကော်မတီ)

ညအပူချိန်များ အနည်းငယ် လျော့နည်းနိုင်
နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းမည်။

မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ် နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)နှင့် အရှေ့ပိုင်းတို့တွင် ညအပူချိန်များ အနည်းငယ်လျော့နည်းနိုင်သည်။
မိုး/လေ

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနှုန်းမြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၈ - ၁၂ - ၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Table with 14 columns: Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး, နေပြည်တော်, ပဲခူး, မကွေး, ထားဝယ်, မုံရွာ, ပုသိမ်, မြစ်ကြီးနား, စစ်တွေ, ဘားအံ, မော်လမြိုင်, လားရှိုး, မောင်မြို့, လွိုင်ကော်, ဖားကန့်, ကျိုင်းတုံ

Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး
92 Ron: ၂၈၇၁, ၂၉၆၂
95 Ron: ၂၉၇၇, ၃၀၇၃
HSD (500 ppm): ၂၄၃၃, ၂၅၁၁
HSD (50 ppm): ၃၀၃၅, ၃၁၂၅
HSD (10 ppm): ၃၀၃၅, ၃၁၂၅

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-
၀၆၇- ၄၁၃၃၇၇၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
၀၆၇- ၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၂၅၉၃၃၂

မြန်မာ့အလင်း
ဓာတည်းမှူးချုပ် - စိုးစိုးနိုင်
ဓာတည်းမှူး - မြင့်နိုး
ဓာတည်းများ - ဝင်းကျော်၊ နေဇာဇာထွန်း
ဘာသာပြန်ဓာတည်း - ဝင်းစန္ဒြေ၊ တင်လင်းအောင်
သုတေသန - အိမ်ခင်နှင့် အဖွဲ့
ဓာတည်း - ဖော်မင်းသန်းနှင့် အဖွဲ့
ဓာတည်းမှူးစည်းမှူးနှင့် ဒီမိုင်း - ဆုရွှေသန်းနှင့် ရွှေစင်အိတို့အဖွဲ့
နေပြည်တော်-ဓာတည်းမှူး - ၀၆၇-၃၆၄၅၇၊ ဓာတည်းအဖွဲ့ - ၀၆၇-၃၆၄၅၇၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၄၅၇၊ ရန်ကုန်မှူးခွဲ-မှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဓာတုံးကိရိယာအမှတ်-၄၀၊ ဓာတည်းအဖွဲ့ - ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၅၃၄၊ ၀၁-၅၅၅၁၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၆၂၂၀၊ ၀၆၇-၃၆၄၅၇၊ မြန်မာ့အလင်း - ၀၁-၅၄၄၃၀၇၊ Fax ၀၁-၆၀၄၄၄၅၆၊ ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃) ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)
mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS
MYANMAR Digital News
www.mdn.gov.mm

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက်နေထိုင်နေသည့် မြို့၊ ရွာများ၌ တပ်မတော်၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်ဆင်မှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် ပြည်သူတို့၏နေအိမ်အဆောက်အအုံများ၊ အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာအဆောက်အအုံများကို အသုံးပြုခြင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူလူထုကို လူသား တံတိုင်းအဖြစ်အသုံးပြုနိုင်ရေး ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများကို ပြန်လည်နေထိုင်ရန်ဆွဲဆောင်စည်းရုံးခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မလူသစ်စုဆောင်းခြင်းများကို လုပ်ဆောင် လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မဖြစ်မနေကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ လက်နက်ကိုင်အကြမ်း ဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ သတင်းရရှိမှုနှင့် အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ်မူတည်၍ လိုအပ်သလိုတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့အဓမ္မဝင်ရောက် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့၊ ရွာများရှိ ပြည်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

(၃-၉-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်နှင့် ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား ပြောကြားသည့် အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားများ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်း ဒေသကြီးအဆင့်ပြိုင်ပွဲများ၏ ဗိုလ်လုပွဲ နှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားများကို ယနေ့ တွင် နေပြည်တော်ရှိ သက်ဆိုင်ရာ အားကစားကွင်းနှင့် အားကစားရုံများ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ပြည်နယ် နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး အသက် (၃၅) နှစ်အောက် တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲ ပွဲစဉ်များကို မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်း တင်းနစ်အားကစား ပြိုင်ပွဲရုံကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဇော်သိန်း၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်း စစ်ချုပ် ဒေါက်တာခင်နိုင်ဦး၊ အားကစား နှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးထိန်လင်း၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း များမှ အုပ်ချုပ်သူ နည်းပြနှင့် အားကစား သမားများ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေး ကြသည်။

ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနား ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ် ဒေါက်တာ ခင်နိုင်ဦးက အမျိုးသမီးအသင်းလိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ ဆုရရှိသည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပူးတွဲတတိယဆုရရှိသည့် ကချင်ပြည်နယ် နှင့် ကရင်ပြည်နယ်အသင်းတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင် များကိုလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဇော်သိန်းက အမျိုးသားအသင်း လိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် ကရင် ပြည်နယ်၊ ပူးတွဲတတိယဆု ရရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကချင် ပြည်နယ်အသင်းတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကို လည်းကောင်း တစ်ဦးချင်း ဂုဏ်ပြုဆု တံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရုပ်များအား ပေးအပ် ချီးမြှင့်ကြသည်။



နိုင်ငံတော်ဖွဲ့ စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဇော်သိန်း ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသား အသက် (၃၅)နှစ်အောက် တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ အမျိုးသား အသင်းလိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များအား တစ်ဦးချင်း ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရုပ်များ ပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦး ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသမီး အသက် (၂၅)နှစ်အောက် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းမှ အားကစားသမားများအား တစ်ဦးချင်း ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရုပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်း၏ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသမီး အသက် (၂၅)နှစ်အောက် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယဆုရ ရှမ်းပြည်နယ်အသင်းမှ အားကစားသမားများအား တစ်ဦးချင်း ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစား ပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရုပ်များအား ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ဒေါက်တာခင်နိုင်ဦး ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသမီး အသက် (၃၅) နှစ်အောက် တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ အမျိုးသမီးအသင်းလိုက် ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များအား တစ်ဦးချင်း ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရုပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

အလားတူ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသ ကွင်း၌ကျင်းပရာ ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီး ကြီးအောင် အမျိုးသမီး အသက် (၂၅) နှစ် အောက် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲ ပွဲစဉ်ကို နှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်း၏ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အုပ်ချုပ်သူ နည်းပြအားကစားသမားများ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများမှ လူမှု နှင့် ဘောလုံးဝါသနာရှင် ပြည်သူများ ရေးရာဝန်ကြီးများနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ် တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ရေးရာဝန်ကြီး၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှ စာမျက်နှာ ၄ သို့

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ နံ့သာမာမိ ဆက်ကော်မတီမှ ဦးထွန်းလှအောင်နှင့် ဦးဘန်နီတင်အောင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းမြင့်ဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးမင်းမင်းလွင်နှင့် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစင်မင်းထက်တို့က နေရာအလိုက် အကောင်းဆုံးဆုရရှိကြသူများကို တစ်ဦးချင်း အကောင်းဆုံး ဆုတံဆိပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နန္ဒာမြစ်က တတိယဆုရရှိသည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအသင်းမှ အားကစားသမားများကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းစံက ဒုတိယဆုရရှိသည့် ရှမ်းပြည်နယ်အသင်းမှ အားကစားသမားများကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုနေချုပ် ဒေါက်တာ သီတာဦးက ပထမဆုရရှိသည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းမှ အားကစားသမားများကိုလည်းကောင်း တစ်ဦးချင်း ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့်အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့အတူ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး အသက် (၃၀)နှစ်အောက် အလေးမပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲပွဲစဉ်များကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း အလေးမအားကစားရုံ၌ ကျင်းပရာ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်၊ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးညောင်ထွန်း၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းစံ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအလေးမအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင် အသင်းများမှ အုပ်ချုပ်သူ၊ နည်းပြနှင့် အားကစားသမားများ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးညောင်ထွန်းက အမျိုးသမီး (၅၉) ကီလိုတန်း အလေးမပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တတိယဆုရရှိသည့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီး (၆၄) ကီလိုတန်း အလေးမပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တတိယဆုရရှိသည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုလည်းကောင်း၊ ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များအား ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုးက အမျိုးသား (၇၃) ကီလိုတန်း အလေးမပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် တတိယဆုရရှိသည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသား (၈၁) ကီလိုတန်း အလေးမပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် ရှမ်းပြည်နယ်၊



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသား (၅၉) ကီလိုတန်း အလေးမပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအသင်းမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့်အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးညောင်ထွန်း ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသမီး (၆၄) ကီလိုတန်း အလေးမပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအသင်းမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့်အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ဒုတိယဆုရရှိသည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တတိယဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုလည်းကောင်း၊ ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များအား ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်က အမျိုးသား (၈၉) ကီလိုတန်း အလေးမပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တတိယဆုရရှိသည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသား (၉၆) ကီလိုတန်း အလေးမပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် ကချင်ပြည်နယ်နှင့်တတိယဆုရရှိသည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုလည်းကောင်း၊ ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များအား ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

အားကစား ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး အသက် (၂၅)နှစ်အောက် စားပွဲတင်တင်းနစ် ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲ ပွဲစဉ်များကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း လက်ဝှေ့အားကစားခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးလှိုင်စာ၊ မှုတိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစစ်အေးက ပထမဆုရရှိသည့် မွန်ပြည်နယ်အသင်းမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုလည်းကောင်း၊ တစ်ဦးချင်း ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့်အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များအား ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ စားပွဲတင်တင်းနစ်အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌက အမျိုးသားအသင်းလိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပူးတွဲတတိယဆုရရှိသည့် မွန်ပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသား (၈၁) ကီလိုတန်း အလေးမပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ ရှမ်းပြည်နယ်အသင်းမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသား အသက် (၂၅)နှစ်အောက် စားပွဲတင်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအသင်းမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များအား တစ်ဦးချင်းဂုဏ်ပြု ဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစစ်အေး ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသမီး အသက် (၂၅)နှစ်အောက် စားပွဲတင်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ မွန်ပြည်နယ်အသင်းမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များအား တစ်ဦးချင်း ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

အသင်းတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုလည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်က ဒုတိယဆုရရှိသည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော်က ပထမဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအသင်းမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုလည်းကောင်း၊ တစ်ဦးချင်း ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အရပ်များအား ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အမျိုးသား (၂၁) နှစ်အောက် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ၊ ဝူဂျူးပြိုင်ပွဲ၊ ကရာတေးပြိုင်ပွဲ၊ ရိုးရာခြင်းလုံးပြိုင်ပွဲနှင့်ဘီလီယက်/စနူကာပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားများကို ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်တွင် သက်ဆိုင်ရာ အားကစားရုံများနှင့်အားကစားကွင်းများ၌ ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကံဇော် ဦးဆောင်သော မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တတိယအကြိမ် တရုတ်-အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာဒေသ အပြာရောင်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ပြီး ရန်ကုန်မြို့သို့ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ရန်ကုန်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၇
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (China International Development Cooperation Agency-CIDCA) ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကံဇော် ဦးဆောင်သော မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ကုမင်းမြို့၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိကျင်းပသည့် တတိယအကြိမ် တရုတ်-အိန္ဒိယ သမုဒ္ဒရာဒေသအပြာရောင်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ် (The Third China-Indian Ocean Region Forum on Blue Economy Development Cooperation) ကို တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (ယာပုံ)

အဆိုပါခရီးစဉ်အတွင်း ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (CIDCA) ဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr Luo Zhaohui က ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ကို သီးခြားလက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့ပြီး မြန်မာ - တရုတ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဖွံ့ဖြိုးမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြရာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ကုမင်းမြို့ရှိ မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်နှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

နားလည်မှုစာရွက်လွှာလက်မှတ်ရေးထိုး

ဆက်လက်၍ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏အကူအညီဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံစီမံကိန်းများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် နားလည်မှုစာရွက်လွှာ (Memorandum of Understanding between the Ministry of Investment and Foreign Economic Relations of Myanmar and China International Development Cooperation Agency on Promoting the Project of Photovoltaic Power Plants) ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (CIDCA) ဥက္ကဋ္ဌတို့အကြား လက်မှတ်ရေးထိုးလဲလှယ်ခဲ့ကြသည်။
မွန်လွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆွေးနွေးပွဲ (International Government-Business Dialogue) သို့ တက်ရောက်ရာ ဆွေးနွေးပွဲတွင် သမုဒ္ဒရာဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံ ချိတ်ဆက်မှုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ အပြာရောင်စီးပွားရေးအတွက် ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍဖြင့် တင်စား၊ ယဉ်ကျေးမှုလှေလှယ်ခြင်းဖြင့် အဏ္ဏဝါခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေးစသည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ဖိုရမ်သို့တက်ရောက်လာကြသည့် ကိုယ်စားလှယ်များအတွက် တည်ခင်းစဉ်သည့် ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု ညစာ



စားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။
ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအပါအဝင် နိုင်ငံအသီးသီးမှ အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့နိုင်ငံရေးအတိုင်ပင်ခံကွန်ဖရင့် အမျိုးသားကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ဝမ်ရီ ဦးဆောင်သည့် တရုတ်နိုင်ငံအစိုးရအဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်များအကြား တွေ့ဆုံပွဲကျင်းပခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ အပြာရောင်စီးပွားရေးအဖွဲ့၏ အနာဂတ်အလားအလာ-ကမ္ဘာတောင်ခြမ်း၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ လက်တွေ့လုပ်ငန်း (Future of the Blue Indian Ocean - Development Practice of the Global South) ခေါင်းစဉ်ဖြင့်ကျင်းပသည့် တတိယအကြိမ် တရုတ်-အိန္ဒိယ သမုဒ္ဒရာဒေသအပြာရောင်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်၏ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါဖိုရမ်သို့ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဘက်မှ ဌာနဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ ဒေသဆိုင်ရာအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘဏ္ဍာငွေကြေးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အပြာရောင်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆက်စပ်သည့်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာ နိုင်ငံပေါင်း ၂၇ နိုင်ငံနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်း ၂၄ ခုတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်
ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုမှု အစီအစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကုလသမဂ္ဂ၏ သမုဒ္ဒရာဆယ်စုနှစ် (The Ocean Decade of United Nations in the Context of Global Development Initiative) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပသည့်ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။

မွန်လွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် သမုဒ္ဒရာ ရာသီဥတုအပြောင်းအလဲဆိုင်ရာချုပ်ချုပ်မှုကို မြှင့်တင်ပေးခြင်းနှင့် ပါရီသဘောတူညီချက်အကောင်အထည်ဖော်ရေးတွင် ပါဝင်ကူညီပေးခြင်း (Promoting Ocean Climate Change Governance and Contributing to the Implementation of the Paris Agreement) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပသည့် စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။ ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် တတိယအကြိမ် တရုတ်-အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာဒေသ အပြာရောင်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်၏ ဝိတိပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ မွန်လွဲပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ ရန်ကုန်မြို့သို့လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံရှိ ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ

ကျိုက်လတ် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
အခမ်းအနား ကျင်းပသည်။
ဧည့်သည် ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာသီဟသည် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်က ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲ



ဌာနမှူး ဒေါက်တာ သန့်ဇော်မောင်၊ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုဆရာမများ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး

မော်လမြိုင်မြို့နယ်၌ ကျောင်းအခြေပြု တီဘီရောဂါ ရှာဖွေခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

မော်လမြိုင် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်း၌ ကျောင်းအခြေပြု တီဘီရောဂါ စစ်ဆေးရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်က အမှတ်(၉) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးဆောင်၍ လိုက်လံဆောင်ရွက်သည်။

ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးက ဦးဆောင်၍ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပြည်နယ်တီဘီရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး School Based TB-ACF ကျောင်းအခြေပြု တီဘီရောဂါရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်း အစီအစဉ်တွင် Grade - 4 မူလတန်းထက်ဆင့် ကျောင်းသူ ကျောင်းသား အသိပညာပေး ၃၃၆ ဦးအား တီဘီရောဂါ သတိပြုကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။
ခင်စန်းမြင့် (ပြန်/ဆက်)

ကျောင်းအခြေပြုတီဘီရောဂါရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်း လုပ်ငန်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်



ကျိုက်မရော ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်မရောမြို့နယ်၌ ကျောင်းအခြေပြု တီဘီရောဂါ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်က အထက ကျိုက်မရော (ပညာအားမာန်) ခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။
ဦးစွာ ကျန်းမာရေးမှူး အဆင့် (၁) ဒေါ်ရီဝင်းက တီဘီရောဂါ အကြောင်း အသိပညာပေးဟောပြောပြီး ကျောင်းသားကျောင်းသူများ အား တီဘီရောဂါ သံသယလက္ခဏာများ ရှိ မရှိ စမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းများ ပြုလုပ်ရာ တီဘီရောဂါ သံသယလက္ခဏာတွေ့ရှိသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား မြို့နယ်တီဘီရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးဌာနသို့ ညွှန်ပို့ခြင်း၊ တီဘီရောဂါ ရှိ မရှိ စမ်းသပ်စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ဓာတ်မှန်ရိုက်ခြင်း၊ သလိပ်စစ်ဆေးခြင်းတို့ကို ကွင်းဆင်းရှာဖွေဖော်ထုတ်ပေးပြီး ပိုးတွေ့ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မြို့နယ်တီဘီရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးဌာနမှ တီဘီရောဂါ ကျွေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ချိုမြတ်မြတ်ထွေး (ကျိုက်မရော)



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လမ်းမတော်မြို့နယ်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၌ ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ နာယက၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ နာယကများ၊ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အတွင်းရေးမှူးများ၊ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့များ၊ ကော်မတီဝင်များနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (ယာပုံ)

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စက်မှုဝန်ကြီးဌာနတွင် အင်ဂျင်နီယာပညာရပ်၊ နည်းပညာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ နည်းပညာကျွမ်းကျင်သူ စုစုပေါင်း ၁၄၅ ဦးရှိသဖြင့် အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၏ အသိအမှတ်ပြု မှတ်ပုံတင် လက်မှတ်ရရှိရေး လျှောက်ထားစေလျက်ရှိကြောင်း၊ စည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ထိန်းကျောင်းကြပ်မတ်ရန် တာဝန်ပေးအပ်ရသည့် ဝန်ထမ်းများ၏ အရည်အသွေး တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ အသိအမှတ်ပြုမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ရရှိပြီး အင်ဂျင်နီယာများသည် အင်ဂျင်နီယာကျင့်ဝတ်များကို လိုက်နာရသလို မိမိကိုယ်တိုင် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် (Life-Long Learning) ဆောင်ရွက်ရသည့်အပြင် သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍လည်း

နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်ကိုက်ညီအောင် ဆောင်ရွက်ရကြောင်း။

စက်မှုလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် စက်မှု လျှပ်စစ်၊ အီလက်ထရောနစ်၊ ဓာတု၊ သတ္တု၊ ချည်မျှင်နှင့်အထည့် အင်ဂျင်နီယာ စသည့် ဘာသာရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပုံစံစစ်ဆေးအတည်ပြု (Plan Approval) ပေးရမည့်အင်ဂျင်နီယာများ လိုအပ်လျက်ရှိ၍ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းမှ မွေးထုတ်ပေးခဲ့သည့် အင်ဂျင်နီယာများ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌက ကောင်စီ၏ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်



လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ အင်ဂျင်နီယာများ၏ အရည်အသွေးပြည့်စီစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက်တက်ရောက်လာသူများက အင်ဂျင်နီယာပညာရေးမြှင့်တင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရ

မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ပြည်တွင်းစက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်သည့် အချက်အလက်များကို ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

၂၀၂၄ ခုနှစ် (၁၇)ကြိမ်မြောက် အာခါတိုင်းရင်းသားရိုးရာ စုပေါင်းခါးထောင်းဖားပွဲတော်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

၂၀၂၄ ခုနှစ် (၁၇)ကြိမ်မြောက် အာခါတိုင်းရင်းသားရိုးရာ စုပေါင်းခါးထောင်းဖားပွဲတော်ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့နယ်၊ ဝေပွဲတော်ကျင်းပပြုလုပ်ရာ ကြိမ်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝိုင်းမိုးချုပ် စိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ အာခါ တိုင်းရင်းသားများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



စကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အာခါတိုင်းရင်းသားရိုးရာ စုပေါင်းခါးထောင်းဖားပွဲတော် အထိမ်းအမှတ် အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင်

ဆုရရှိသော အသင်းများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ခဲ့ခြင်းကြပြီး အာခါတိုင်းရင်းသားများက

အက၊ အလှ၊ တေးသံများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ကလေးခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဖယ်ခုံမြို့နယ်အတွင်း ပြန်လည်နေရာချထားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ကလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၇

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ဖယ်ခုံမြို့နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းမှုများကြောင့် ဒေသပြည်သူများ နေရပ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လျက်ရှိရာ ယခုအချိန်အခါတွင် တပ်မတော်၏ ထိုးစစ်များကြောင့် သောင်းကျန်းမှုများ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားခဲ့ပြီး နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းသွားပြီဖြစ်၍ ပြည်သူလူထု ၁၂၅ ဦး လာရောက်နေထိုင်ရေး စာရင်းပေးသွင်းထားခဲ့ပြီး နေအိမ် ၂၂၃ လုံး၊ သန့်ရှင်းရေးဝင်ရောက်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ ဒေသပြည်သူလူထုနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ ပြန်လည်နေထိုင်ရေး အခြေအနေများကို ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကလေးခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပြည်နယ်၊ ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုရာတွင် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးမြင့်နှင့် ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယ ရဲမှူးကြီးခင်နိုင်၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်(၂)ဦးခင်မောင်လေး၊ ခရိုင်လမ်းဦးစီးဌာန အင်ဂျင်နီယာမှူး ဒေါ်စောစန္ဒာသိန်း၊ ခေတ္တခရိုင်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာမှူး ဦးငြိမ်းချမ်းနှင့် ပြည်နယ်ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးမောင်မောင်ဝင်းတို့က ဖယ်ခုံမြို့ပေါ်တွင် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသော ဒေသပြည်သူလူထုများအား ပြန်လည်နေရာချထားနိုင်ရေး၊ ဌာနဆိုင်ရာရုံးများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်နေကြသော ဌာနဆိုင်ရာများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ရုံးဝန်ထမ်းများ ပြန်လည်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရေး၊ မြို့သန့်ရှင်းရေး၊ လျှပ်စစ်စီးနှင့် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များ ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် ဒေသပြည်သူများအတွက် သောက်သုံးရေအမြန်ဆုံး ပြန်လည်ပေးဝေနိုင်ရေးအတွက် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်း၊ လျှပ်စစ်စီး ပြန်လည်ရရှိစေရေးအတွက် မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံးနှင့် ဓာတ်အားခွဲစိတ်တိုက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ တီဘီရောဂါအကြောင်း ကျန်းမာရေးပညာပေး



သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) ၌ လူနာတစ်ဦးအား ပြည်ပပညာရှင်များမပါဘဲ ဒုတိယအကြိမ် အောင်မြင်မြင်စွာခွဲစိတ်ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) တွင် ပါမောက္ခချုပ်၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့် မေးရိုးနှင့် ခံတွင်းခွဲစိတ်ကုပညာဌာန ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး ပါမောက္ခဒေါက်တာထွန်းဌေး ဦးဆောင်၍ မေဆေးဆရာဝန်တစ်ဦး၊ အထူးကုဆရာဝန် လေးဦးပါဝင်သောအဖွဲ့သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) မေးရိုးနှင့်ခံတွင်းခွဲစိတ်

မကွေး ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန နေပြည်တော်၏ ညွှန်ကြားချက်အရ (၂၀၂၄-၂၀၂၅) ပညာသင်နှစ်တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အခြေခံပညာ ကျောင်းများတွင် ကျောင်းအခြေပြု တီဘီရောဂါ အရှိန်အဟုန်မြှင့်ကွင်းဆင်းရှာဖွေခြင်းကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်မှ စတင်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများက မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ

ကုပညာဌာန ခုတင် (၅၀) ဆံ့ သင်ကြားရေးဆေးရုံ၌ ပုံမှန်သွားညှိကုသမှုဖြင့် ပြုပြင်၍ရနိုင်သော Severe Skeletal Class III malocclusion လူနာတစ်ဦးအား ပြည်ပပညာရှင်များမပါဘဲ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အောင်မြင်စွာဝတ်မံ၍ အခမဲ့ ခွဲစိတ်ကုသမှုပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာ့အလင်း

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းနည်းပညာတက္ကသိုလ် ပင်မသုံးထပ်ဆောင်တည်ဆောက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ သို့နှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိန်းကျော်သည် ယနေ့ နံနက် ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းနည်းပညာ တက္ကသိုလ်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ (ယာဝုံ)

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ပါမောက္ခချုပ်၊ ဌာနမှူးများနှင့် တွေ့ဆုံရာ ပါမောက္ခချုပ်က ကျောင်းဆိုင်ရာများနှင့် ပင်မ သုံးထပ်ဆောင်တည်ဆောက်နေမှု အခြေအနေများ၊ တည်ဆောက် ရေးကမ္ဘာဏီ တာဝန်ရှိသူများက



တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ၏ ဆောင်ရွက်ပြီး၊ ဆောင်ရွက်ဆဲနှင့် ဆောင်ရွက်ရန်ကျန်ရှိသည့် လုပ်ငန်း များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း



တင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်များ ကို စနစ်တကျ စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး လုပ်ဆောင်ကြရန်၊ လက်တွေ့ခန်း

စံချိန်စံညွှန်းနှင့် အရည်အသွေး မီအောင် အလေးထားဆောင်ရွက် ကြရန်နှင့် အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေး တို့ကို မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် အဆောက်အဦးရှိ အခန်းများ ဖွဲ့စည်းထားရှိမှု အခြေအနေများ၊ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းခွင်၊ အားကစားကွင်း၊ ဘောလုံးကွင်း နှင့် ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်း သာယာလှပရေး၊ စိမ်းလန်းစိုပြည် ရေးနှင့် ကျောင်းဥပဒေပေးကောင်းမွန် ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ် နှစ် (၁၀၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ် (၁၇) ကြိမ်မြောက်ပန်းပွဲတော်ညွှတ်ပရိသတ်များဖြင့် နေ့စဉ်စည်ကားလျက်ရှိ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၇ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးမျိုးအောင်သည် တိုင်းဒေသ ကြီးဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူ များနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်း က ပြင်ဦးလွင်မြို့ အမျိုးသား ကန်တော်ကြီးဥယျာဉ် နှစ် (၁၀၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ် (၁၇) ကြိမ် မြောက် ပန်းပွဲတော် (Floral Fantasia 2024) သို့ တက်ရောက် အားပေးခဲ့သည်။

ပြင်ဦးလွင်မြို့ကို စံပြမြို့တော်ဖြစ်အောင် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်သွားရမည် ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ်က နှစ် (၁၀၀) ပြည့်အထိမ်း အမှတ်ဂုဏ်ပြုစကား ပြောကြား ရာတွင် အမျိုးသားကန်တော်ကြီး ဥယျာဉ်သည် ၁၉၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် စတင်သန္ဓေတည် ခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ တွင် သက်တမ်းနှစ်(၁၀၀)တိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြင်ဦးလွင် အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ် သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အထိမ်း အမှတ် Landmark တစ်ခုဖြစ်ပြီး

ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုနှင့် ဒေသလူမှုစီးပွားရေးကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက် အကူပြုသည့် ပန်းပွဲတော်သည် လည်း ကန်တော်ကြီးဥယျာဉ်၏ သမိုင်းအစဉ်အလာနှင့် သဘာဝ သစ်ပင်ပန်းမခံများ၏ အလှအပ များကို ထင်ဟပ်စေသည့် ပွဲတော် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့ကို စံပြမြို့တော်ဖြစ်အောင် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အားလုံး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွား ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ် နှစ် (၁၀၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ် (၁၇) ကြိမ်မြောက် ပန်းပွဲတော်သို့ လာရောက် လည်ပတ်ကြသည့် ဧည့်ပရိသတ်များနှင့်အတူအနုပညာ ရှင်များ၏ သီဆိုဖျော်ဖြေမှုများ၊ အကအဖွဲ့များ၏ ကပြဖျော်ဖြေ တင်ဆက်မှုများကို ကြည့်ရှု အားပေးကာ အနုပညာရှင်များနှင့် အကအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုငွေများ



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင် အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ် နှစ် (၁၀၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ထင်းရှူးပဒေသာပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးစဉ်။

ဧည့်ပရိသတ်များဖြင့် စည်ကား အမျိုးသား ကန်တော်ကြီး ဥယျာဉ် နှစ် (၁၀၀) ပြည့် အထိမ်း အမှတ် (၁၇) ကြိမ်မြောက် ပန်းပွဲတော်ကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်အထိ ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဆန်းသစ်သည့် မြေယာရှင်ပုံစံများ၊ ပြည်တွင်း

ပိုင်ပန်းမျိုးစိတ်မျိုးစုံ၊ ဒေသ ပန်းမျိုးများပြသသည့် ဇုန်တစ်ခုနှင့် အပါအဝင် ဇုန်ရှစ်ခုနဲ့ပါဝင်၍ ရာသီပန်းမျိုးစိတ် ၂၀ မှ ၂၅ မျိုး၊ ဒေသပန်းမျိုးစိတ် ၁၅ မျိုးမှ ၂၀ စုစုပေါင်း ပန်းအရေအတွက် နှစ်သိန်းကျော် စိုက်ပျိုးပြသထား ကြောင်း၊ ပွဲတော်ကာလအတွင်း နိုင်ငံတကာပညာရှင်များ၊ ပြည်တွင်း ပညာရှင်များနှင့် ကျွမ်းကျင်သူ များဖိတ်ခေါ်၍ အလုပ်ရုံဆွေးနွေး ပွဲကိုလည်း ထည့်သွင်းထား ကြောင်း၊ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ် များ၊ ဈေးရောင်းပွဲတော်၊ ဒေသ ထွက်ကုန်ပြခန်းများနှင့် ဆိုင်ခန်း များဖြင့် ရောင်းချပေးသည့် အစီအစဉ်များလည်း ပါရှိပြီး အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ် နှစ် (၁၀၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ် (၁၇) ကြိမ်မြောက် ပန်းပွဲတော်သို့ လာရောက်လည်ပတ် အပန်းဖြေ ကြသည့် ဧည့်ပရိသတ်များဖြင့် နေ့စဉ်စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ် နှစ် (၁၀၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ်တွင် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များတွင် ပွဲကြည့်ပရိသတ်များဖြင့် စည်ကားနေမှုနှင့် အုပ်စုဖွဲ့ ပွဲလာကြည့်သည့် အမျိုးသမီးများကို တွေ့ရစဉ်။

အိမ်ပြင်ပဥစ္စန်းသော မီးများကို နေ့အလင်းရောင်ရှိချိန်တွင် ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီအစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၄)ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများ
ဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ
အစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၄)ကို ယနေ့
နံနက်ပိုင်းတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊
ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ
ချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး
စုပေါင်းအစည်းအဝေး ခန်းမ၌
ကျင်းပသည်။



ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန်အတွက်လည်း
လူမှုရေးရာ ဖြစ်ရပ်စီမံခန့်ခွဲမှု
သတင်းအချက်အလက် စနစ်
(Case Management Infor-
mation System- CMIS) အား
အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၈
ခုနှစ်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ
လအတွင်း ကာကွယ်စောင့်ရှောက်
ရန်လိုအပ်သည့် ကလေးသူငယ်
များ၊ ဥပဒေနှင့် ဖြစ်ပွားသည့်
ကလေးသူငယ်များ၊ ရုပ်ပိုင်း
ဆိုင်ရာနှင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အလွဲ
သုံးစားပြုခြင်းခံရသူ ကလေး
သူငယ်များ၊ ကျား/မ အခြေပြု
အကြမ်းဖက်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်
များ၊ ဥပဒေနှင့်ဖြစ်ပွားသည့်ဖြစ်ရပ်
၆၉၉၀၊ ဥပဒေနှင့် မဖြစ်ပွားသည့်
ဖြစ်ရပ် ၉၄၄ ခု စုစုပေါင်း ၇၉၆၄ ခု
ကို စနစ်တကျ မှတ်တမ်းတင်
ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြော
ကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ကလေး
သူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ
အမျိုးသား ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ
စိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်ဒုတိယဝန်ကြီး
များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ အစိုးရ
မဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများမှ
ဥက္ကဋ္ဌများ၊ အရပ်ဘက်ကလေး
သူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ
အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူ
များနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်
ကလေးသူငယ်ကော်မတီအတွင်း

ရင်းဆိုင်ဆဲ ရီမန်ကလေးသူငယ်
များနှင့် တရားရုံးအသီးသီးတွင်
ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်း ခံရသော
ကလေးသူငယ်များအတွက်လူငယ်
သင်တန်းကျောင်း စုစုပေါင်း ၁၄
ကျောင်းကို ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး
ကလေးသူငယ် ၂၅၆၇ ကို အတန်း
ပညာ၊ ကျောင်းပြင်ပပညာရေး၊
အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်
များ၊ ကောင်းမွန်သောအလေ့
အကျင့်ကောင်းများနှင့် Life Skill
တို့ကို သင်ကြားပေးပြီး ရပ်ရွာ
အတွင်း ပြန်လည်ဝင်ဆံ့နိုင်ရေး
ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။
ကလေးသူငယ်များ၏ပြဿနာ
များကို ထိထိရောက်ရောက်

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ချုံချင့်မြို့၌ ပထမအကြိမ် မြန်မာ-တရုတ်(ချုံချင့်) ယဉ်ကျေးမှုဖလှယ်ပွဲကျင်းပ

ချုံချင့် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး ချုံချင့်
မြို့နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ
ချုံချင့်မြို့နယ်ပယ်မြို့၊ ယိုကျိုးခရိုင်
အစိုးရတိုင်းပေါင်း၍ “အနုပညာ
ဖြင့် ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်-
မြန်မာပြည်မှ ချုံချင့်သို့” ခေါင်းစဉ်
ဖြင့် ပထမအကြိမ် မြန်မာ-တရုတ်
(ချုံချင့်) ယဉ်ကျေးမှုဖလှယ်ပွဲကို
ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် ချုံချင့်မြို့ရှိ
အနုပညာဗြဲစာတတ်ရုံ၌ ကျင်းပရာ
အခမ်းအနား၌ မြန်မာကောင်စစ်
ဝန်ချုပ်ရုံး ချုံချင့်မြို့ ကောင်စစ်
ဝန်ချုပ် ဦးကျော်ဇေယျာလင်းနှင့်

ယိုကျိုးခရိုင် ဒုတိယမြို့တော်ဝန်
Mr. Lai Liang တို့က အဖွင့်ခန်းခွန်း
ပြောကြားကြသည်။
အခမ်းအနားသို့ ချုံချင့်မြို့နယ်
စီပယ်မြို့၊ စီးပွားရေးကော်မရှင်
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Zhang
Yongwu၊ ချုံချင့်နိုင်ငံခြားရေးရာ
ဌာန၊ ယိုကျိုးခရိုင်ခြားရေးရာဌာန၊
ချုံချင့်ယိုကျိုးခရိုင်လုပ်ငန်းနှင့်
ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီနှင့် အခြား
အစိုးရဌာနများမှ ကိုယ်စားလှယ်
များနှင့်ပြည်ပကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး
မှကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်
သည်။



* ကျော့ဖုံးမှ
ဆန်ဆိုင်(ခ) ရပ်ကွက်ရှိ ဖမ်းဆီးရမိ
စိတ်ပြောင်းဆေးဝါးများပိုင်ရှင် တွမ်လောင်ဖူး
(ခ) အားဟွာ၏ နေအိမ်ကို ဆက်လက်
ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့် အတူ တွမ်ရိုးခွမ်
အား စိတ်ပြောင်းဆေးဝါး Happy Water ၂
ကိုလို၊ Happy-5 ဆေးပြား ၁၆၀၀၀၊
Happy-5 ဆေးပြား ၁၆၀၀၀၊ အက်တက်စီ

အမှုနဲ့ ၉ ကိုလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့်
၎င်းတို့အား ဥပဒေအရ အရေးယူထား
ရှိပြီး ကွင်းဆက်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို
ဆက်လက် စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက်ရှိ
ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သတင်းရရှိ
သည်။
သတင်းစဉ်

သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ် သမဝါယမ အသင်းစုလီမိတက် နှစ်ပတ်လည်စည်းဝေး

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစု
လီမိတက်၏ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ
အစည်းအဝေးကို ယနေ့မုန်းလွယ်ပိုင်းက မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု
ရုံးခန်းမ၌ကျင်းပရာ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုဥက္ကဋ္ဌက သဘာပတိ
အဖြစ်ဆောင်ရွက်ပြီး မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ ဦးအောင်ရီ
ဦးအောင်စိုးက သမဝါယမလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့်
လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ညွှန်ကြားချက်များကိုရှင်းလင်းသည်။
ဆက်လက်၍ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့
အစီရင်ခံစာ၊ အသင်း၏ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းကို ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်
သောင်းက ဖတ်ကြားတင်ပြပြီး အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ အစီရင်ခံစာ၊
ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများကို အသင်းဝင်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘော
တူညီကြသဖြင့် သဘာပတိက အတည်ပြုပေးခဲ့သည်။ အာကလင်း



၀ ကျော့ဖုံးမှ
ပွဲပြီးကတည်းက ဒီပွဲအတွက် သေချာလေးမြင်ဆင်ထားပါတယ်။
လက်ရှိမှာ ဒဏ်ရာရ ကစားသမားတွေလည်း မရှိပါဘူး။ တိုက်စစ်ပိုင်းက
ပိုရဲရဲ ခက်ခဲနေတာကိုလည်း ပြင်ဆင်ထားသလို ဝင်းနိုင်ထွန်းအသင်းနဲ့
လာရောက်ပူးပေါင်းတာက အသင်းအတွက် ခွန်အားတစ်ရပ်ဖြစ်စေပါ
တယ်။ လာအိုအသင်းက မြေစွမ်းပိုင်းတိုးတက်လာတဲ့ အသင်းဖြစ်လို့
မနက်ဖြန်ပွဲက ခက်ခဲမှာပါ။ ပရိသတ်တွေအနေနဲ့ အင်ဒိုနီးရှားနဲ့က
ပွဲလုပ် မနက်ဖြန်ပွဲမှာ လာရောက်အားပေးကြည့်ရှုမယ်လို့ မျှော်လင့်
ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းအသင်း
ခေါင်းဆောင် သီဟဇော်က “ ရှေ့က နှစ်ပွဲမှာလိုလိုတုရလဒ် မရခဲ့တာ
ရှိတယ်။ ဒါပေမယ့် ဘယ်အချိန်ပဲဖြစ်ဖြစ် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ကြိုးစား
အားထုတ်မှုက လျော့ကျမသွားပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ပရိသတ်တွေအတွက်
အမြဲတမ်းကြိုးစားနေမှာပါ” ဟု ပြောကြားသည်။ လာအိုလက်ရွေးစင်
အသင်းနည်းပြချုပ် ဟာဟေးဂျွန်က “ကျွန်တော် မြန်မာအသင်းမှာ
လက်ထောက်နည်းပြကြိုခိုင်ရေးနည်းပြအဖြစ်နဲ့ တာဝန်ယူခဲ့ဖူးပါတယ်။
၁၁ နှစ်ကြာအပြီးမှ မြန်မာနိုင်ငံကို လာအိုအသင်းနည်းပြချုပ်အနေနဲ့

ပြန်လည်ရင်ဆိုင်ရတာ စိတ်လှုပ်ရှားစရာကောင်းသလို ဒီမှာရှိတဲ့ MFF
က တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ ပြန်တွေ့ရတာလည်း ဝမ်းသာစရာပါ။ ဒါပေမယ့်
မနက်ဖြန်ပွဲကိုတော့ ရလဒ်ကောင်းရဖို့ စနစ်တကျပြင်ဆင်ထားပါတယ်”
ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။
မြန်မာအသင်းနှင့် လာအိုအသင်းသည် ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီတွင်
ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်ပြီး အထူးတန်း
ငွေကျပ်ငါးထောင်၊ ရိုးရိုးတန်း ငွေကျပ်နှစ်ထောင် သတ်မှတ်ထားကာ
ပရိသတ်များအတွက် အပြန်ဘတ်စ်ကားများ စီစဉ်ပေးထားသည်။ ယခုပွဲ
မှာ နှစ်သင်းစလုံးအတွက် အရေးပါနေပြီး မြန်မာအသင်းက နောက်
တစ်ဆင့်တက်ရေးနှင့် အုပ်စုအောက်ဆုံးမှ ရုန်းထွက်နိုင်ရေး အကောင်း
ဆုံးအခွင့်အရေးဖြစ်နေသလို လာအိုအသင်းမှာလည်း နောက်ဆုံးပွဲအဖြစ်
ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် နှစ်ပွဲကစား
တစ်ပတ်၊ လာအိုအသင်းသည် သုံးပွဲကစား နှစ်ပတ်ရှိကြားခြင်းဖြစ်သည်။
မြန်မာ အသင်းနှင့် လာအိုအသင်းသည် ၂၀၂၂ ဖြိုပွဲ အုပ်စုအဆင့်တွေ့ဆုံ
ရာတွင် နှစ်ရုံးစီသေကျခဲ့သည်။
ရဲရင့်လွင်၊ ဓာတ်ပုံ-MFF

ဝါ၊ ဝါ၊ ရော်ဘာကုန်ကြမ်းတိုက် အခြေခံသည့်စက်မှုလုပ်ငန်းများတိုးတက်ရေးကို လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် လိုအပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ပို့ကုန် နှစ်ဆတိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိစီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အစည်းအဝေးတွင် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးထွန်းအံ့က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိုင်ငံတော်အတွက် လက်ရှိ ပြည်ပပို့ကုန်ကို နှစ်ဆတိုးမြှင့်ပို့နိုင်ရေးကို လမ်းညွှန်မှုပြုထားကြောင်း၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ် ဧပြီလမှ နိုဝင်ဘာလအထိ ပို့ကုန်လျာထားချက်၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ ကျန်ကာလ အတွင်း လျာထားချက်ပြည့်စီမံအောင် တင်ပို့နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည်အပြင် ပို့ကုန်နှစ်ဆ တိုးမြှင့်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဝါ၊ ဝါ၊ ရော်ဘာကုန်ကြမ်းတိုက် အခြေခံသည့် စက်မှု လုပ်ငန်းများတိုးတက်ရေးကို လက်တွေ့အကောင် အထည်ဖော်နိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသ ကြီး/ ပြည်နယ်များမှ အဓိကစိုက်ပျိုးထွက်ရှိသည့်



ဒေသထွက်သီးနှံများ One Region One Product - OROP အလိုက် ထုတ်လုပ်တင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် အဓိကကျပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ပို့ကုန် နှစ်ဆတိုးမြှင့်နိုင်ရေးအတွက် အစိုးရနှင့်

ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်း၍ ပို့ကုန်ကဏ္ဍအလိုက် ကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု

သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်၊ ပို့ကုန်တင်ပို့မှုဆိုင်ရာ ညီနောင်အသင်းအဖွဲ့များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ စီးပွားရေးရာ ဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပို့ကုန် တင်ပို့နိုင်မည့်အခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည့် များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။
အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ သီလဝါအထူး စီးပွားရေးဇုန်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသ ကြီး/ ပြည်နယ် စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများရှိ စီးပွား ရေးသံမှူးများက အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ပါဝင် တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အစီအစဉ်ဖြင့် ကြိမ်၊ ဝါ၊ အခြေခံလက်မှုထည်ထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာသင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ပဲခူး ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ အစီအစဉ်ဖြင့် ကြိမ်၊ ဝါ၊ အခြေခံ လက်မှုထည်ထုတ်လုပ်မှု နည်း ပညာသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့

နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးမြို့ သီရိလင်္ကာ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးသည် ကြိမ်၊ ဝါ၊ ပေါများစွာထွက်ရှိသည့် အရပ် ဒေသဖြစ်၍ သဘာဝထွက်ကုန်များ အပေါ်အခြေခံကာ အသုံးအဆောင်

ပစ္စည်းများစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အတွက် ဒေသတစ်ခုတည်း ဈေး ကွက်မဟုတ်ဘဲ ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်ထုတ်လုပ်၍ ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွား ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကြိမ်၊ ဝါ၊ အခြေခံသည့် အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများ ပြုလုပ်သည့်နည်း ပညာကို တတ်မြောက်စေရန် ကျွမ်းကျင်သည့်လက်မှုပညာရှင် များဖိတ်ခေါ်၍ တန်းဖွင့်ထုတ် ကုန်များ ထုတ်လုပ်တတ်စေရန် သင်ကြားပေးသွားမည် ဖြစ်၍ ကြိုးစားစွာ လေ့လာသင်ယူစေလို ကြောင်းနှင့် မိသားစုများ၏ လူမှု စီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ရေးအတွက် အကူအညီအခွင့်အလမ်းများ ဖြစ်ထွန်း ပေါ်ပေါက်လာစေရေး၊ တစ်ပိုင် တစ်နိုင် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ထူထောင်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင် ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်

များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး အတွက် ယခုလို အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်း အထောက်အကူပြု သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က သင်တန်းသူ သင်တန်းသားများအား သင်တန်း အထောက်အကူပြု လုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်းများကို လည်းကောင်း၊ သင်တန်းနည်းပြအတွက် ဂုဏ်ပြု ချီးမြှင့်ငွေအား လည်းကောင်း ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ယင်းနောက် သင်တန်းနည်းပြတစ်ဦးက ကြိမ်၊ ဝါ၊ အခြေခံ လက်မှုထည်ထုတ်လုပ် မှုနှင့် သင်ကြားပေးသွားမည့် သင်တန်း အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး များ၊ တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်း



မင်းလှမြို့နယ်၌ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ လေ့ကျင့်ရေး(မွမ်းမံ)သင်တန်းဖွင့်

အထက်မင်းလှ ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းလှ မြို့နယ်၌ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီး ဌာနမှကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သည့် အရန် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ လေ့ကျင့် ရေး မွမ်းမံသင်တန်း(၁၂၀၂၄) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းအောင်က

အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဦးကျော်စိုးလင်းက သင်တန်း ဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက် နှင့် သင်တန်းစဉ်းကမ်းများ၊ သင်တန်းတွင် သင်ကြားပို့ချပေး မည့် ဘာသာရပ်များကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။
အဆိုပါ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ လေ့ကျင့်ရေး မွမ်းမံသင်တန်း (၁/၂၀၂၄)တွင် သင်တန်းသား ၅၀ အား ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်မှ ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်အထိ သင်တန်း နည်းပြများက စာတွေ့လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ဇာဇာ(အထက်မင်းလှ)

အမရပူရ၌ မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်းပွဲ တစ်ကေ ၈၄ တင်းကျော်ထွက်ရှိ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရ မြို့နယ် မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်း ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တောတွင် ကျေးရွာအုပ်စု ကွင်းအမှတ်(၅၆၅) ကွင်းအမည် တောတွင်ကွင်း

ဦးပိုင်အမှတ် (၁၈/၂)၊ ဧရိယာ ၂ ဒသမ ၅၀ ဧကရှိ တောင်သူ ဒေါ်ခင်မာထွေး လယ်မြေပေါ်တွင် စိုက်ပျိုးထားရှိသော မိုးစပါး (၈၄၀ မင်း) စံကွက်ရိတ်သိမ်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်သည်။



အဆိုပါစံကွက်ရိတ်သိမ်းပွဲတွင် အမရပူရခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ကိုလင်း၊ ခရိုင် မြေစာရင်းဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးမျိုးခိုင်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးညွန့်ဦး၊ အမရပူရ မြို့နယ်မြေစာရင်း ဦးစီးဌာနမှူး ဦးဆယ်တင်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ အမရပူရမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဦးမျိုးလှိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ညှိနှိုင်းရေး အဖွဲ့ဝန်ထမ်းများက စံကွက်ကို ရိတ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါစံကွက်မှ တစ်ကေ ကျွတ် အစိုအထွက်တင်း ၈၄ ဒသမ ၆၄ တင်းထွက်ရှိကြောင်း အမရပူရ မြို့နယ် မြေစာရင်းဦးစီးဌာနမှူးမှ သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မလိုအပ်သော မီးများကို ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ လျှပ်စစ်ကိုချွေတာသုံးစွဲခြင်းဖြင့် မိတာခများများ ကျသင့်ခြင်းမှ ရှောင်ရှားပါ

သက်တော်ရှည် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေး အဖွဲ့အစည်း

K ဇင်သစ် (မန်းတက္ကသိုလ်)

ကိုလိုနီအစိုးရ လက်ထက်ကတည်းက တည်ရှိပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည့် အခြေခံပြည်သူများ၏ လူမှုရေးကို ရှေ့တန်းတင်ပြီး စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတွင် အစိုးရပေါ်အောင် ဆောင်ကြဉ်းခဲ့သော သက်တော်ရှည်လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းဟုဆိုလျှင် “သမဝါယမအဖွဲ့အစည်း” ပဲရှိသည်ဟု တင်စားနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

Co-operative Institution “သမဝါယမအဖွဲ့အစည်း” သည် နှစ်လွှာပေါင်းထားသည့် စွယ်တော်ရွက်ပမာရှိနေခြင်းကြောင့် သက်တမ်းရာကျော်ခဲ့သည်ဟု ဆိုချင်ပါသည်။ သမဝါယမဌာနနှင့် သမဝါယမအသင်းတို့၏ ဒွန်တွဲတည်ရှိခြင်း၊ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်း၊ ခိုင်မာသည့် မူဝါဒများကို သူ့တာ ကိုယ့်စည်းဟန်ချက်ညီစွာ ကြိုးပမ်းချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ခြင်း၏ ရလဒ်ကောင်းပမာရှိခဲ့ကာ ဝေဖန်သံတွေကြားက ရင်သန်နိုးထလာခဲ့သည့် သမဝါယမအဖွဲ့အစည်းကား ယခုဆိုလျှင် သက်တမ်း နှစ် (၁၂၀) ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ၂၄-၃-၁၉၀၄ ရက်နေ့တွင် သမဝါယမစုစုငွေချေးအသင်းများဆိုင်ရာ အက်ဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ယင်းအက်ဥပဒေအရ အစိုးရသမဝါယမမင်းကြီး ခန့်အပ်တာဝန်လေးရန် ဖော်ပြပါ ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ၁၉၀၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံသမဝါယမဌာနကို မေမြို့ (ပြင်ဦးလွင်) ၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကာ ယင်းတွင် တာဝန်ခံလေးဆောင်ရန် မစ္စတာ ဖီးလ်ဒင်ဂ် (လ်) Mr. Fielding Hall ကို ပထမဦးဆုံး သမဝါယမမင်းကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါ အက်ဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းထားသည့် စုစုငွေချေးသမဝါယမအသင်းများကို အိန္ဒိယနိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ငွေတစ်ရာ တစ်နှစ် ၆ ဒသမ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ ထုတ်ချေးခဲ့ပါသည်။ သမဝါယမအသင်းများက အသင်းဝင် (အသင်းဝင်) များကို ၁၂ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ထုတ်ချေးဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြင့် ထိုစဉ်က ကျေးလက်နေထောင်သူလယ်သမားများ၏ အတိုးနှုန်းကြီးမြင့်စွာ ချေးငွားရယူခဲ့ခြင်းကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်းသည် သမဝါယမများသာဖြစ်သည်ဟု သမိုင်းမှတ်တမ်းတင်ခဲ့သည်မှာ ငြင်းဖွယ်မရှိပေ။

၁၉၀၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၃ ရက်နေ့တွင်စစ်ကိုင်းခရိုင် မြင်းမူသမဝါယမစုစုငွေချေးအသင်း ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် မှတ်တမ်း လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း တစ်ခုမှစ၍ မှတ်တမ်းပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်ဟု မှတ်ယူရမည်ဖြစ်ပေသည်။ ၁၉၀၅ ခုနှစ် နှစ်ကုန်အထိ သမဝါယမစုစုငွေချေးအသင်း ကိုးသင်းအထိ ဖွဲ့စည်းမှတ်ပုံတင်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသား သမဝါယမ ဝန်ထောက်မင်း ဦးမောင်မောင်ပြား (A.T.M, C.I.E, M.B.E) သည် ဗြိတိသျှအစိုးရ၏ မင်းမှထမ်းခန့်အပ်ခံရပြီး အင်္ဂလိပ်စကားလုံး Co-operative ကို “သမဝါယမ”ဟု မြန်မာစာဖြင့်ပြန်ဆိုခဲ့သည့် မြန်မာ့သမဝါယမ ဦးဆောင်သူတစ်ဦးလည်း ဖြစ်ပါသည်။

၁၉၀၈ ခုနှစ်တွင် ကျေးလက်သမဝါယမစုစုငွေချေးအသင်း ၇၂ သင်း၊ ၁၉၁၅ ခုနှစ် ၁၂၅ သင်း၊ ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၃၃၁၉ သင်း၊ ၁၉၂၅ ခုနှစ်တွင် ၄၅၅၇ သင်းအထိ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ထိုစဉ်ကတည်းက သမဝါယမဌာနသည် အသင်းများကို စည်းရုံးဖွဲ့စည်း မှတ်ပုံတင်ပေးခြင်း၊ စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ထိန်းကျောင်းတည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို နှစ်ဆောင်ခဲ့သည်။ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဦးလှည့်သည့် ရွက်ဆောင်ခဲ့သည့် သမဝါယမအဖွဲ့အစည်းကြီးအတွက် ၁၉၀၄၊ ၁၉၁၂၊ ၁၉၂၅၊ ၁၉၅၅၊ ၁၉၇၀ နှင့် ၁၉၉၂ ခုနှစ်တို့တွင် အက်ဥပဒေ၊ ဥပဒေများကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး နည်းဥပဒေများလည်း ထုတ်ပြန်

“သမဝါယမဦးစီးဌာနအနေဖြင့် စပါး၊ ဆီထွက်သီးနှံ၊ ဝါသီးနှံစိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် နွားမွေးမြူရေး လုပ်ကိုင်သူတို့ကို သက်ဆိုင်ရာဘဏ္ဍာရေးနှစ်အလိုက် တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးမွေးမြူနိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရဘတ်ဂျက်နှင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများမှရရှိသော အကူအညီ အထောက်အပံ့တို့ကို ရရှိနိုင်ရေး ဘတ်ဂျက်လျာထားခွင့်ပြုမိန့် တောင်းခံဆောင်ရွက်ပြီး သမဝါယမအသင်းများအား အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ထူထောင်ပေးသွားနိုင်ရေးနှင့် စပါးသီးနှံ၊ ဆီထွက်သီးနှံ၊ ဝါသီးနှံတို့အတွက် တစ်ကေလျှင် ကျပ် နှစ်သိန်းနှင့်ညီမျှသည့် မျိုးနှင့် သွင်းအားစုပစ္စည်းများရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ဒေသနွား၊ နို့စားနွားမွေးမြူသူများအား မွေးမြူသည့် အကောင်ရေပေါ်မူတည်၍ ဒေသပေါက်ဈေးနှုန်းအလိုက် ပံ့ပိုးပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိနေခြင်းကြောင့် ဘိုးသက်ရှည် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲနေပေဦးတော့မည်”

ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ၁၉၂၃-၁၉၂၅ ခုနှစ်ဝန်းကျင်တွင် ခရိုင်အလိုက် သမဝါယမဗဟိုဘဏ်များ တစ်ဟုန်ထိုးပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီး ၁၉၂၅ ခုနှစ်အထိ ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် သမဝါယမအသင်း/ဗဟိုဘဏ် ၄၅၇ သင်းမှာ ကိုလိုနီခေတ်တစ်လျှောက် အမြင့်မားဆုံးဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၁၉၀၄ ခုနှစ် သမဝါယမအက်ဥပဒေတွင် ငွေကြေးအသင်းများသာ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အခြားသော ရောင်းဝယ်ရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ၁၉၂၁ ခုနှစ် သမဝါယမအက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည်။ ငွေကြေးကိစ္စရပ်များကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းနိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၉၂၅ ခုနှစ် သမဝါယမအသင်းအက်ဥပဒေကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ၁၉၂၉ ခုနှစ် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စီးပွားရေးပျက်ကပ်ကြီး၏ ရိုက်ခတ်မှုကြောင့် သမဝါယမဘဏ်များ ဒေဝါလီခံခဲ့ရသည့်တိုင် ပြည်သူလူထု၏ ယုံကြည်အားကိုးမှုကို ရယူကာ သမဝါယမအသင်းများ ရှင်သန်ရပ်တည်ခဲ့ကြရပါသည်။

၁၉၀၄ ခုနှစ်မှ ၁၉၂၅ ခုနှစ်အထိ နယ်လုံးအစိုးရသည် သမဝါယမဌာနမင်းကြီးများအဖြစ် Mr Fielding Hall, မှစ၍ Mr.R.K. Hanper အဆုံး နိုင်ငံခြားသား ရှစ်ဦးကို ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခဲ့ပါသည်။ ၁၉၃၃ ခုနှစ်မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံသား သမဝါယမမင်းကြီး ဦးဘိတင်ကို စတင်ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး မြို့ရော ကျေးလက်ပါမကျန် သမဝါယမလုပ်ငန်းများကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ၁၉၃၅ ခုနှစ်တွင် သမဝါယမဌာနမင်းကြီး ဦးတင်ကြီး၏ သမဝါယမ ပြုပြင်ရေးစီမံကိန်းကို ပြည်သူများ နှစ်မြိုက်ခဲ့ကြသည်။ နယ်လုံးအစိုးရခေတ် ဦးတင်ကြီး၏ သမဝါယမ စီမံကိန်းသည် အစိုးရကလည်း နှစ်မြိုက်သလို ပြည်သူများကလည်း သမဝါယမအပေါ် ယုံကြည်အားထားခဲ့ကြပါသည်။

၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၁၂၅၂ သင်း၊ ၁၉၃၅ ခုနှစ်တွင် ၃၃၇၁ သင်း၊ ၁၉၄၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၁၂၅၃ သင်း ဖွဲ့စည်းတည်ရှိခဲ့ပြီး ဂျပန်ခေတ်ကာလတွင် သမဝါယမလုပ်ငန်းများ အနည်းငယ် ရပ်တန့်ခဲ့သော်လည်း သမိုင်းအထောက်အထားများအရ

အသင်းသစ် ၂၅၀ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်ဟု သိရှိရပါသည်။ တက္ကသိုလ်သမဝါယမအသင်း၊ စားသုံးသူသမဝါယမအသင်း (ကုန်ကိုး)အသင်းများ ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြပြီး စားသုံးသူ ပြည်သူလူထုကြီး၏ အားထားရာ ဖြစ်ခဲ့သည်။ ထိုစဉ်က သမဝါယမသည်လည်း ပြုပြင်တက်လူ ပွင့်ခဲ့သည်ပဲ မဟုတ်ပါလား။ ၃၁-၂-၁၉၄၅ ရက်နေ့တွင် ကွန်ကိုးအသင်း ၇၁၅၇ သင်း၊ အသင်းဝင် (သား) ဦးရေ ၃ ဒသမ ၅ သန်း၊ အစုရင်းနှီးငွေကျပ် ကိုးသန်းရှိခဲ့ပါသည်။

လွတ်လပ်ရေးခံယူကာကြီးမိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် ၁၉၄၆ ခုနှစ် မေလ ၁၆ ရက်နေ့ ရန်ကုန်မြို့တွင် ကျင်းပသည့် ဖေပလအဖွဲ့ချုပ်၏ ဒုတိယမြောက် ဗဟိုဦးစီးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးကြီးတွင် “တိုင်းပြည်အနှံ့အပြားမှာ သမဝါယမလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်ဖို့ အချိန်သင့်နေပါပြီ။ လုံးလုံးလျားလျား လျော်ကန်နေပါတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းဟာ ကျုပ်တို့ ပြည်သူတွေရဲ့ နှလုံးသားထဲကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုစိတ်တွေ သွင်းပေးပါလိမ့်မယ်။ ဒါတင်မကသေးဘူး ကျွန်တို့ကလည်း သုံးစွဲတတ်မှု၊ ကိုယ်ထုကိုယ်ထလုပ်မှု၊ တီထွင်ဖန်တီးကြိုးပမ်းတတ်မှုတွေ ရှိလာအောင်လည်း အားပေးအားမြှောက် ပြုပါလိမ့်မယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ကျုပ်တို့တိုင်းပြည်မှာ အရင်းအနှီး သိပ်ရှားပါးနေချိန်မှာ သမဝါယမလုပ်ငန်းဟာ တိုင်းပြည်ရဲ့ သာယာဝပြောရေးကို မြှင့်တင်ဖို့အတွက် အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းပဲ ဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်း၊ အဆုံးမှာတော့ အရင်းအနှီးကို ဖန်တီးပေးတဲ့နေရာဟာ လုပ်အားပဲ။ တို့ရဲ့ လုပ်အားပဲဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်းတွေကို ပြည်သူတွေက အလုပ်လုပ်ရင်း သိလာ၊ နားလည်လာမှာ ဖြစ်လို့ပါပဲ” ဟု မိန့်ကြားခဲ့ပါသည်။

လွတ်လပ်ရေးမရခင်ကာလအထိ သမဝါယမဌာနသည် လယ်ယာဌာနချုပ်ကြီး/လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်တွင်တည်ရှိခဲ့ပြီး ထိုခေတ်အခေါ်အဝေါ်များအရ မင်းကြီး တစ်ဦး၊ တွဲဖက်သမဝါယမမင်းကြီး တစ်ဦး၊ အသင်းဝန် ငါးဦး၊ သမဝါယမဝန်ထောက် ၁၆ ဦး၊ မြို့နယ်သမဝါယမအရာရှိ ၁၀၂ ဦး၊ ရုံးဝန်ထောက် တစ်ဦး၊ ဌာနစိတ်စာရေးကြီး လေးဦး၊ လက်ရေးတို တစ်ဦး၊ အထက်တန်းစာရေး ငါးဦး၊ အောက်တန်းစာရေး ၁၇၇ ဦး၊

စာရင်းစစ် ၁၂၅ ဦး၊ ကြီးကြပ်သူ ၁၄၇ ဦး၊ စာတွဲထိန်းတစ်ဦး၊ မင်းစေ ၁၂၅ ဦး ဟူ၍ ဝန်ထမ်းအင်အား ၇၀၇ ဦး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် သမဝါယမလုပ်ငန်းများ စတင်ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်မှစ၍ သမဝါယမဌာနနှင့် အသင်းအဆင့်ဆင့်တို့ ပူးပေါင်းပါဝင်သည့် နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ၊ ညီလာခံများကို ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ကုန်ဆုံးပြီးချိန်များတွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ကာ အဆိုပါ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ၊ ညီလာခံများ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ဌာနနှင့်အသင်းအဆင့်ဆင့်တို့က ဟန်ချက်ညီညီ တက်တက်ကြွကြွ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ၍ လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ကြီး သက်တမ်းရာကျော်တိုင်ရှင်သန်ရပ်တည်နိုင်ခဲ့သည်ဟု ဆိုချင်ပါသည်။

လွတ်လပ်ရေးရပြီး (၁၅-၂၀-၁-၁၉၅၁ ရက်နေ့) တွင် ပထမအကြိမ်မြောက် ပြည်လုံးကျွတ် သမဝါယမညီလာခံကြီးကို ကျင်းပခဲ့ပြီး “သမဝါယမ (၅)နှစ်စီမံကိန်း”ကို အတည်ပြုကာ သမဝါယမလုပ်ငန်းများကို တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ၁-၄-၁၉၅၁ ရက်နေ့တွင် သမဝါယမနှင့် ကုန်စည်ဖြန့်ဖြူးရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဖွဲ့စည်းထူထောင်ခဲ့ပါသည်။ “ပြည်ထောင်စုသမဝါယမကောင်စီ” ကိုလည်း ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။

၁၉၅၁ ခုနှစ် ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ သမဝါယမဌာနတွင် သမဝါယမမင်းကြီး တစ်ဦး၊ အပါအဝင် အစိုးရဝန်ထမ်း ၁၈၉၅ ဦးအထိ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခဲ့ပါသည်။ တော်လှန်ရေးကောင်စီခေတ်တွင်လည်း ဆန့်စပါး၊ ဝါဝမ်း၊ ကြံ၊ ငါး စုပေါင်းရောင်းချရေးလုပ်ငန်းများကို ပြည်သူ့အရေး ရှေ့တန်းတင်၍ ငွားငွားစွင့်စွင့် ဆောင်ရွက်မှုများက ဘိုးသက်ရှည်အဖို့ ပိုတိုးပေးစေခဲ့ပါသည်။ ၂၆-၃-၁၉၆၂ ရက်နေ့တွင် ယခင်သမဝါယမနှင့် ကုန်စည်ဖြန့်ဖြူးရေး ဝန်ကြီးဌာနကို ထောက်ပံ့ရေးနှင့် သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနအဖြစ် ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။ ၁၉၆၆ ခုနှစ်တွင် နယ်သစ်သမဝါယမအသင်းများကို လွှယ်ကွာကြီးကြပ်ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်နိုင်ရန် သမဝါယမဌာနတွင် နယ်သစ်ဖွင့် သမဝါယမဌာနခွဲတစ်ခုကို သီးသန့်ဖွဲ့စည်းထားကြောင်းလည်း လေ့လာသိရှိရပါသည်။

၁-၆-၁၉၇၁ ရက်နေ့တွင် သမဝါယမဥက္ကဋ္ဌကြီး ရေးဌာန (နောင်တွင် သမဝါယမဦးစီးဌာန)ကို ဝန်ထမ်း ၂၀၀၀၀ ခွင့်ပြုအင်အားဖြင့် ဖွဲ့စည်းထူထောင်ခဲ့ပါသည်။ ၃၀-၉-၁၉၇၁ ရက်နေ့တွင် သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနအဖြစ် သီးခြားဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ပထမဦးဆုံးဝန်ကြီးမှာ ဦးဘညိမ် ဖြစ်ပါသည်။ ၈-၁-၁၉၇၅ ရက်နေ့တွင် ဗဟိုသမဝါယမအသင်း စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး သမဝါယမဦးစီးဌာနနှင့် ညှိနှိုင်းချိတ်ဆက်၍ သမဝါယမပညာပေးရေး လုပ်ငန်းများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ သမဝါယမ ပညာပေးရေးလုပ်ငန်းများ အထောက်အကူပြုစေမည့် သင်တန်းကျောင်းများသည် ယခုအချိန်တွင် သမဝါယမနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ် နှစ်ခု၊ သမဝါယမစာရင်းရေး စာရင်းကိုင်သက်မွေးပညာ သင်တန်းကျောင်း ငါးကျောင်းတို့ ဖွဲ့စည်းထူထောင်ထားပါသည်။

၂၀-၆-၂၀၁၁ ရက်နေ့ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးဗဟိုကော်မတီ၏ (၁/၂၀၁၁)အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်က “ဒီလုပ်ငန်းကို အကောင်အထည်ဖော်တဲ့အခါ အစုအဖွဲ့စုဖွဲ့မှုက အဓိကအကျဆုံးဖြစ်ပါတယ်။ မြို့နယ်နဲ့ ကျေးရွာတွေမှာ စိတ်တူကိုယ်တူတွေ စုစည်းပြီး အစုအဖွဲ့နဲ့ အကျိုးတူလုပ်ငန်းတွေ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီး

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် မြောင်းမြမြို့နယ် ပညာပျိုးပင်စာကြည့်တိုက် အဆောက်အအုံတက်ရောက်ဖွင့်လှစ်

မြောင်းမြ ဒီဇင်ဘာ ၁၇
 ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်
 မောင်ဝင်းသည် မြောင်းမြမြို့နယ် မဒေါပင်စံပြ
 ကျေးရွာ၌ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုး
 တိုးတက်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ကော်မတီက
 လှူဒါန်းသည့် သိန်း ၁၅၀၊ အလှူရှင်များက လှူဒါန်း
 ငွေ ၄၂ သိန်း စုစုပေါင်း ၁၉၂ သိန်းဖြင့် ဆောက်လုပ်
 သည့် ပညာပျိုးပင်စာကြည့်တိုက် အဆောက်
 အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက
 တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊
 လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝင်းမြင့်ကြီး၊
 မိုးမင်းနိုင်၊ ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးရုံးမှူး၊ ရဲမှူးကြီး
 တင်ဇော်ထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့်
 ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး
 ဒေါ်ယုညီဆွေဝင်းနှင့် မြောင်းမြခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး

အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်းဌေးတို့က ပညာပျိုးပင်
 စာကြည့်တိုက် အဆောက်အအုံသစ်ကို ပံ့ပိုးဖြတ်
 ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး
 ဝန်ကြီးချုပ်က စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်း
 ပြီး ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ
 ဦးကျော်ကျော်မိုးက လက်ခံယူပြီး မဒေါပင်စံပြ
 ကျေးရွာ ရွှေပြည်အောင်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်
 ဘဒ္ဒန္တဝိမလက စာအုပ်စာစောင် ပရိဘောဂနှင့်
 ဆိုလာပြားကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ကျေးရွာ
 စာကြည့်တိုက်ကော်မတီအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး
 ဦးထိန်လင်းက လက်ခံယူခဲ့ကြောင်းနှင့် ကျေးလက်
 ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ IT နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်း
 များကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ
 ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်သူကိုကိုက ပေးအပ်
 လှူဒါန်းရာ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်မှူး ဒေါ်အေး
 သန္တာစိုးက လက်ခံယူသည်။



ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက စာကြည့်တိုက်အတွင်း စာအုပ် စာစောင်များ၊ ပရိဘောဂများ ခင်းကျင်းပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
 ဇေယျာ (မြောင်းမြ)

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

အဆင့်မှာအစုအဖွဲ့ အဆင့်ကနေ ကျေးရွာသမဝါယမ
 အသင်းအစုအဖွဲ့ အသွင်ကို လူထုယုံကြည်မှုရရှိနိုင်မှု
 ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းခြင်းကို စီမံဆောင်ရွက်ရာ
 ဖြစ်ပါသည်။ မြို့နယ်မှာစုစုပေါင်း မြို့နယ်အစုအဖွဲ့က
 နောင်တစ်ချိန်မှာ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုတွေနဲ့
 ကျေးရွာမှာစုစုပေါင်း ကျေးရွာအစုအဖွဲ့ဟာ
 နောင်တစ်ချိန်မှာကျေးရွာ သမဝါယမအသင်းခွဲတွေ
 ဖြစ်လာမှာဖြစ်ပါသည်။ ဒီကီရပ်တွေကို နောင်နှစ်
 နှစ်ခန့်ကြာတဲ့အခါမှာ ကူးပြောင်းသွားနိုင်ဖို့
 သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနက ချမှတ်ထားတဲ့ စုစုပေါင်းစံနှုန်း
 စိတ်တူကိုယ်တူ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်မှုများက အများ
 သဘောတူအစုပေါင်းဖွဲ့စည်း ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ရ
 မှာ ဖြစ်ပါသည်။ ဟု မှာကြားခဲ့ဖူးပါသည်။

၇-၉-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် ဗဟိုသမဝါယမအသင်း
 သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမအဖွဲ့ချုပ် (ICA)
 တွင် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်း
 သမဝါယမနေ့ လုပ်ရားများအဖြစ် နှစ်စဉ် ဧပြီလိုင်
 လပတ်စလင် စနေနေ့တိုင်း ကျင်းပလာခဲ့သည်မှာ
 နှစ် ၃၀ ပြည့်ခဲ့ပြီလည်း ဖြစ်ပါသည်။ INGO များ၊
 နိုင်ငံတကာ သမဝါယမအဖွဲ့အစည်းများနှင့်
 ချိတ်ဆက်၍ သမဝါယမဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို
 ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဗဟိုသမဝါယမအသင်း
 ကြီးသည် သမဝါယမဦးစီးဌာနနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်
 ပြီး ယနေ့တိုင်လည်း စွယ်တော်ရွက်ပမာ တည်ရှိ
 နေခြင်းကြောင့် တိုးတက်ရည်လှမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေး
 အဖွဲ့အစည်းအတွက် ရှင်သန်ရပ်တည်ခွင့်ကောင်း
 များ တစ်ရပ်ရပ်တက်နေသည့်အလား တွေ့ရမည်
 ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအထိ သမဝါယမဝန်ကြီး
 ဌာနအောက်တွင် သမဝါယမဦးစီးဌာန အသေးစား
 စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန (ယခင်အိမ်တွင်း
 စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန)နှင့် သမဝါယမ
 ကုန်သွယ်မှုဖြင့်တင်ပို့ရေးဦးစီးဌာန (ယခင် သမဝါယမ
 ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်း)တို့ တည်ရှိခဲ့ပါသည်။

၂၀၁၄-၂၀၁၅ မှ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ကာလအတွင်း
 သမဝါယမအသင်းများအနေဖြင့် ပုဂံတယ်၊ တည်းခို
 ခန်းလုပ်ငန်း၊ အသင်းအရောင်းဆိုင်၊ ကုန်ထုတ်
 လုပ်ငန်း၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း
 များ လုပ်ဆောင်နေကြသကဲ့သို့ ဌာနဆိုင်ရာ ငွေစု
 ငွေချေး၊ ဈေးသမဝါယမများက ငွေစုငွေချေးလုပ်ငန်း
 များ၊ စက်မှုလက်မှုစနစ်ဖော်ဆောင်ရေး၊ လယ်ယာ
 သွင်းအသေးစု ရောင်းချရေး၊ စက်ကိရိယာများ အရစ်ကျ
 ရောင်းချပေးခြင်းနှင့် စိုက်ပျိုးစိုက်ပျိုးရေးများကို
 အသင်းသားများ၏ အစု စုဆောင်ငွေ၊ အသင်းပိုင်
 ရန်ပုံငွေ၊ နိုင်ငံခြားချေးငွေများဖြင့် စုစုပေါင်းကျပ်
 ၆၅၅ ဒသမ ၂၀၆ ဘီလီယံခန့်ကို သမဝါယမ
 အသေးစား အရင်းအနှီးချေးငွေအဖြစ် ထုတ်ချေး

ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိခြင်းသည် ကျေးလက်နေ
 တောင်သူဦးစီးဌာနများက လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေး
 အဖွဲ့ကြီးက တတ်စွမ်းသမျှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့
 သည့်ကလည်း မှတ်တမ်းအဖြစ် တည်ရှိနေဦးမည်။
 ၃၀-၃-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် သမဝါယမဝန်ကြီးဌာန
 အပါအဝင် ဝန်ကြီးဌာန သုံးခုကိုပေါင်း၍ စိုက်ပျိုး
 ရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအဖြစ်
 ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းကြောင့် သမဝါယမဦးစီးဌာန
 သည် အဆိုပါဝန်ကြီးဌာနအောက်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပါ
 သည်။

၃၀-၁၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့ရှိ ဖွဲ့စည်းထားသည့်
 သမဝါယမအသင်း အရေအတွက်မှာ ကုန်ထုတ်
 ၃၂၉၃၁ သင်း၊ ကုန်သွယ် ၃၁၅၉ သင်း၊ ဝန်ဆောင်
 ၄၁၄၂ သင်း စုစုပေါင်း ၄၀၁၉၂ သင်းတွင် တာဝန်
 ထမ်းဆောင်နေသည့် BOD ၁၈၂၈၀ (ထောက်ပံ့ကြေး
 ယူ)၊ အသင်းဝန်ထမ်း ၄၈၄၄ ဦးနှင့် သမဝါယမ ဦးစီး
 ဌာနတွင် ဝန်ထမ်း ၅၆၇၄ ဦး ခန့်အထိထားခြင်းတို့မှာ
 လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းကြောင့် အလုပ်
 အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိနေကြပါသည်။

ပြောင်းလဲလာသော ဖေ့စ်စနစ်နှင့်အညီ
 ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုး
 လာစေရေးနှင့် ဝင်ငွေတိုးပွားလာစေရေးကို ဦးတည်
 ၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ၁၇-၆-
 ၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုး
 ရေးဝန်ကြီးဌာနကို အသစ်ဖွဲ့စည်းပေးခြင်းကြောင့်
 စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး
 ဌာနအောက်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ ကျေးလက်ရေး
 ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် အသေးစားစက်မှုလက်မှု
 လုပ်ငန်းဦးစီးဌာနတို့သည် ဝန်ကြီးဌာနအသစ်
 အောက်တွင် တည်ရှိလာခဲ့ပြန်ပါသည်။ ယနေ့ဆို
 လျှင် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန
 ပါ ဝန်ကြီးဌာနအောက်သို့ ဖွဲ့စည်းတည်ရှိနေခြင်း
 ကြောင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွား
 ဘဝ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဌာနလေးခု ညှိနှိုင်း
 ပေါင်းစပ်၍ အကောင်အထည်ဖော်နေကြသည့်
 ကလည်း အားရကျေနပ်ဖွယ်ရှိနေပါသည်။

၂၉-၇-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်
 ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်
 များကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ခေတ်အဆက်ဆက်၌
 အစိုးရများအနေဖြင့် စီးပွားရေးစနစ်အမျိုးမျိုးကို
 အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း၊
 မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လက်ရှိအခြေအနေအရ စီးပွားရေး
 ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ရာတွင်
 သမဝါယမစနစ်သည် အသင့်လျော်ဆုံးဖြစ်သည်ကို
 တွေ့ရကြောင်း၊ သမဝါယမစနစ်ဆိုသည်မှာ
 စိတ်ဆန္ဒ၊ ရည်ရွယ်ချက်တူညီသည့် လုပ်ငန်းရှင်
 အချင်းချင်း တောင်သူအချင်းချင်း စုဖွဲ့ဆောင်ရွက်ရ
 သည့် အသင်းအဖွဲ့ စနစ်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ပါတီစုံ

ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို
 ကျင့်သုံးလျက်ရှိပြီး ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်တွင်
 အစိုးရက ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်လုပ်ငန်းနှင့်
 အစိုးရက ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိသည့်
 လုပ်ငန်းများရှိကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်းများ
 အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သမဝါယမ
 စနစ်သည် သင့်လျော်သည့် စနစ်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊
 ထို့ကြောင့်သမဝါယမအသင်းများဖွဲ့စည်း၍ စိုက်ပျိုး
 ရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများကို မျိုး၊
 မြေ၊ ရေ၊ နည်း လေးချက်နှင့်အညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်
 အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး ထိုမှတစ်ဆင့်စိုက်ပျိုးရေးနှင့်
 မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များကို အခြေခံသည့် စက်ရုံ၊
 အလုပ်ရုံများ တည်ထောင်ဆောင်ရွက်သွားစေလို
 ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အနေ
 ဖြင့် အရင်းအနှီး၊ နည်းပညာနှင့် အခြားလိုအပ်သည်
 များကို ထောက်ပံ့ကူညီသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊
 လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အလားတူ ၇-၈-၂၀၂၄ ရက်နေ့က ကျင်းပပြုလုပ်
 သော သီးနှံတိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးရေး၊ ဝါအထွက်နှုန်း
 တိုးတက်ရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်
 ရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က
 တင်ပြချက်များအတိုင်း စိုက်ပျိုးရေးအတွက်
 အရင်းအနှီးနှင့် စုပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်သည့်စနစ်
 များ လိုအပ်ကြောင်း၊ သမဝါယမစနစ်ဖြင့်ဆောင်ရွက်
 ခြင်းသည် အသင့်လျော်ဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ အစုအဖွဲ့
 များဖြင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အပြန်အလှန်ကူညီကာ
 ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အတူတကွ စုပေါင်း
 ထွန်းကားခြင်း၊ စိုက်ပျိုးခြင်း၊ ခူးဆွတ်ခြင်း၊ ရောင်းချ
 ခြင်းတို့ကို သမဝါယမစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့်
 များစွာ အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊
 သမဝါယမစနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးပြီး ဆီထွက်သီးနှံများမှ
 ထွက်ရှိလာသည့်ဆီများကို ဒေသတွင်းအပြင် အခြား
 ပြင်ပ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့လည်း
 ရောင်းချပေးနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်နိုင်
 ရေး သမဝါယမစနစ်ကြောင့် အဖွဲ့များ အချင်းချင်း
 ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ထားရှိရန်လိုကြောင်း၊ မွေးမြူ
 ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသန္တရမွေးမြူရေးကို
 စနစ်တကျဖြင့် မွေးမြူနိုင်အောင် ဦးစားပေး
 ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ အဆိုပါ မွေးမြူရေး
 လုပ်ငန်းများကို သမဝါယမစနစ်ဖြင့် အကောင်
 အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊
 ပြောကြားခဲ့ခြင်းကြောင့် တိုးတက်ရည် လူမှုစီးပွား
 ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် အနာဂတ်တွင် ပြည်သူ
 များအတွက် များစွာအလုပ်အကျွေးပြုနေဦးမည်ဟု
 ဆိုပါရစေ။

သမဝါယမဦးစီးဌာနအနေဖြင့် စပါး၊ ဆီထွက်
 သီးနှံ၊ ဝါသီးနှံစိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် နွားမွေးမြူရေး
 လုပ်ကိုင်သူတို့ကို သက်ဆိုင်ရာဘဏ္ဍာရေးနှစ်

အလိုက် တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးမွေးမြူနိုင်ရေးအတွက်
 ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသ
 ကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရဘတ်ဂျက်နှင့် ပြည်တွင်း၊
 ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများမှ ရရှိသော အကူအညီ
 အထောက်အပံ့တို့ကို ရရှိနိုင်ရေးဘတ်ဂျက်လျာထား
 ခွင့်ပြုမိန့် တောင်းခံဆောင်ရွက်ပြီး သမဝါယမ
 အသင်းများအား အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ
 ထူထောင်ပေးသွားနိုင်ရေးနှင့် စပါးသီးနှံ၊ ဆီထွက်
 သီးနှံ၊ ဝါသီးနှံတို့အတွက် တစ်ဧကလျှင် ကျပ်
 နှစ်သိန်းနှင့်ညီမျှသည့် ချိုးနှုန်း သွင်းအားစုစည်း
 များရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ဒေသန္တရ၊
 နို့စားနွားမွေးမြူသူများအား မွေးမြူသည့် အကောင်
 ရေပေါ်မူတည်၍ ဒေသပေါက်ဈေးနှုန်းအလိုက် ပံ့ပိုး
 ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိနေခြင်း
 ကြောင့် တိုးတက်ရည်လှမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး
 အဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲနေပေဦး
 တော့မည် ဖြစ်ပေသည်။

၃၀-၁၀-၂၀၂၄ ရက်နေ့ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန
 ရုံးချုပ် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ၁၅ ခု၊ မြို့နယ်
 ၃၀၇ မြို့နယ်တို့တွင် အရာထမ်း ၆၉၇ ဦး၊ အမှုထမ်း
 ၄၀၂၂ ဦး စုစုပေါင်း သမဝါယမ ဦးစီးဌာနဝန်ထမ်း
 ၄၇၁၄ ဦး၊ အသင်းဝန်ထမ်း ၈၀၃၃ ဦး၊ အချိန်ပြည့်
 အချိန်ပိုင်း BOD ၁၂၀၇၆၀ တို့က သမဝါယမအသင်း
 သား ပြည်သူ ၄ ဒသမ ၁၉ သန်း တို့ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထား
 သော ဗဟိုသမဝါယမအသင်း တစ်သင်း၊ အသင်းစု
 ချုပ် ၂၂ သင်း၊ အသင်းစု ၄၄၄ သင်း၊ အခြေခံသမဝါယမ
 အသင်း ၃၈၀၉၃ သင်း စုစုပေါင်း အသင်း ၃၈၆၆၄
 သင်းတို့ဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုး
 တိုးတက်လာရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများသည် နောင်
 နှစ်ပေါင်း ရာထောင်ကျော် တည်ရှိနေပေဦးမည်ဟု
 ယုံကြည်မိပါသည်။

သမဝါယမဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လယ်ယာ
 သားငါးထုတ်ကုန်များကို ဈေးကွက်သို့ ချိတ်ဆက်
 ပေးနိုင်ရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ စားဝတ်နေရေး ပိုမို
 ပြည့်စုံမြင့်မားလာစေအောင် ဖော်ဆောင်နိုင်ရေး
 အတွက် သမဝါယမဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အသင်း
 အဆင့်ဆင့်တို့နှင့်အတူတူ ဟန်ချက်ညီညီ ပူးတွဲ
 လုပ်ဆောင်ရင်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့
 တွင် ကျရောက်မည့် နှစ်(၁၂၀၂) ပြည့် သမဝါယမဦးစီး
 ဌာနနှစ်ပတ်လည်နေ့မှစ၍ နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာ
 ပြည်သူ့အကျိုးထမ်းသယ်ပိုးနေသည့် သက်တော်
 ရှည် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ကြီးအဖြစ် ရပ်တည်
 နေပေဦးတော့မည်ဟူ၍။ ။

- ကိုးကား
- သမဝါယမရည်ရွယ်ချက်တမ်း၊ သမဝါယမဦးစီးဌာနစာရင်းအင်းများ။
 - နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများ



ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသားဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲတွင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုကို ပရိသတ်များ တစ်ခဲနက် ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။

○ ရှေ့ဖိုးမှ

ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသား ဝိုက်ကျော်ခြင်း ပြိုင်ပွဲများကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း(A) ရှိ ကျင်းပရာ အမျိုးသားဝိုက်ကျော် ခြင်း လေးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ အုပ်စု ပတ်လည် ပွဲစဉ်များကို ဝန်ကြီး ဌာနများမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစား သမားများ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ကစားကြပြီး အမျိုးသားဝိုက်ကျော် ခြင်း သုံးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ တတိယ လွှဲတွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဌာနအသင်းက ပို့ဆောင်ရေး နှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်းကို ၂ ပွဲ - ၁ ပွဲ၊ ဗိုလ်လုပွဲစဉ် တွင် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနအသင်းက ကာကွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းကို ၂ ပွဲ - ၁ ပွဲဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ အားကစား နှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန အသင်းက ပထမ၊ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနအသင်းက ဒုတိယ၊ ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အသင်းက တတိယဆုကိုလည်း ကောင်း ရရှိခဲ့ကြသည်။

ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသား ဗိုလ်ဆုပွဲပြိုင်ပွဲ ကွာတားဖိုင်နယ် ပွဲစဉ်များကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား ကွင်း ဗိုလ်ဆုပွဲ ကျင်းပရာ စီးပွား ရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနအသင်းက စိုက်ပျိုး ရေး၊ ဖွေးမြဲရေးနှင့်ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာနအသင်းကို ၂ ပွဲ - ၀ - ၀ မှီ၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်းက



ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အသင်းကို ၂ ပွဲ - ၁ ပွဲ၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန အသင်းက ဟိုတယ်နှင့်ခရီး သွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်း ကို ၄ ပွဲ - ၂ ပွဲ၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းက ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်း ကို ၅ ပွဲ - ၁ ပွဲဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ကြ သည်။

ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ကရာတေးပြိုင်ပွဲကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်း TC-1 ကရာ တေးရုံ၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသား ၆၀ ကီလိုအောက် “ကုမိတွဲ” ပြိုင်ပွဲ တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ အောင် စောနည်မင်းက ပထမ၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးမှ ဇင်မင်းမြတ်က ဒုတိယ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ ထွန်းဇော်ဦးနှင့် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးမှ အောင်ချမ်းသာတို့ က ပူးတွဲတတိယဆုကိုလည်း ကောင်း၊ အမျိုးသား ၆၇ ကီလို အောက် “ကုမိတွဲ” ပြိုင်ပွဲ၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ ကျော်စင်ဝင်းထွဋ် က ပထမ၊ ကယားပြည်နယ်မှ သိန်းထိုက်ဇော်က ဒုတိယ၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည် တော်မှ လင်းထက်ထွန်းနှင့် ရခိုင် ပြည်နယ်မှ မြတ်သန်းထိုက်တို့က ပူးတွဲတတိယဆုကိုလည်းကောင်း၊



ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ရိုးရာခြင်းလုံးဝတ်ပြိုင်ပွဲတွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

အမျိုးသား ၇၅ ကီလိုအောက် “ကုမိတွဲ” ပြိုင်ပွဲတွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးမှ သက်ဝိုင်းထွန်း က ပထမ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မှ ဇေယျာထူးထူးက ဒုတိယ၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ သီဟလင်းဟိန်း နှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ ဆန်းလွင်တို့က ပူးတွဲတတိယဆု ကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီး ၅၀ ကီလိုအောက် “ကုမိတွဲ” ပြိုင်ပွဲ တွင် ကချင်ပြည်နယ်မှ လင်းစန္ဒာ ဌေးက ပထမ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီးမှ အိမ်ခြံမြေမောင်က ဒုတိယ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ ဖြူဖြူ ဝင်းနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ဟန်သီရိအောင်တို့က ပူးတွဲ တတိယဆုကို လည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီး ၅၅ ကီလိုအောက် “ကုမိတွဲ” ပြိုင်ပွဲတွင် ကယား ပြည်နယ်မှ သင်းသင်းယုအောင် က ပထမ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ စိုးစိုးစံ က ဒုတိယ၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ ဘော်ဘီ နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ လင်းလင်း ထက်တို့က ပူးတွဲတတိယဆု ကိုလည်းကောင်း ရရှိခဲ့ကြသည်။

ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ရိုးရာခြင်းလုံးဝတ်ပြိုင်ပွဲကို ဝဏ္ဏ သိဒ္ဓိအားကစားကွင်း(C) ရှိ ကျင်းပ ရာ အမျိုးသမီး ရိုးရာခြင်းလုံးဝတ် ပြိုင်ပွဲ ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်များကို ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများက ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဘိုလီယက်နှင့် စနူကာပြိုင်ပွဲ ဆီမီး ဖိုင်နယ် ပွဲစဉ်များကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်း ဘိုလီယက်ရုံ၌ ကျင်းပရာ ဘိုလီယက်တစ်ဦးချင်း ပြိုင်ပွဲတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီးမှ ကျော်စွာဝင်းက ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးမှ အောင်နိုင်စိုးကို ၃ ပွဲ - ၁ ပွဲ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ လင်းအောင်က ပြည်ထောင်စု နယ်မြေနေပြည်တော်မှ ကျော်ဌေး ကို ၃ ပွဲ - ၁ ပွဲ၊ စနူကာ 15 - Red တစ်ဦးချင်းပြိုင်ပွဲတွင် ကရင် ပြည်နယ်မှ မျိုးသူရအောင်က မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ကျော်ဝေ ယ်စိုးကို ၃ ပွဲ ပြတ်၊ မကွေး တိုင်းဒေသကြီးမှ ကောင်းဈာန် ထက်က ကရင်ပြည်နယ်မှ စာမုက်နှာ ၁၃ သို့



ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသားဝိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုကို ပရိသတ်များ တစ်ခဲနက် ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။

စာမျက်နှာ ၁/၂ မှ
သက်တမ်းကြာလျှင်ကို ၃ ပွဲ - ၂ ပွဲဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဘီလီယက် နှစ်ယောက်တို့ဖြင့်ပွဲတွင် ရော့ ဝတ်တိုင်းဒေသကြီးက ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးကို ၃ ပွဲ - ၁ ပွဲ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းက ကချင်ပြည်နယ်အသင်းကို ၃ ပွဲ ဖြတ်စကော 15-Red နှစ်ယောက် တို့ဖြင့်ပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ် အသင်းက ကချင်ပြည်နယ် အသင်းကို ၃ ပွဲ - ၂ ပွဲ၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအသင်းက မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးအသင်းကို ၃ ပွဲဖြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ကြသည်။

ကွင်း လက်စွဲရုံ၌လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသက် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုး သမီးဘောလုံးဖြင့်ပွဲ တတိယလှပွဲ နှင့် ဗိုလ်လုပွဲစဉ်ကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်း၊ လှေကျင်ရေ ကွင်း (၃) နှင့်ရွှေကြာပင်အားကစား ကွင်းတို့၌လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ် နှင့်တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသား အသင်းလိုက် တင်းနစ်ဖြင့်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲစဉ်၊ အမျိုးသမီးအသင်း လိုက် တင်းနစ်ဖြင့်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲစဉ် များကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း တင်းနစ်ကွင်း၌ လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အလေးမဖြင့်ပွဲ အမျိုးသား ၉၆ ကီလိုတန်း ဗိုလ်လုပွဲစဉ်နှင့် အမျိုးသမီး ၆၄ ကီလိုတန်း ဗိုလ်လု ပွဲစဉ်တို့ကို အလေးမရုံ၌လည်း ကောင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြပြီး ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယဆု

ရရှိကြသူများကို တာဝန်ရှိသူများ က ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ဆုတံဆိပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ၌ ကျင်းပရာ ထောက်လှုပ်ဖြင့်ပွဲ အမျိုးသား/ အမျိုးသမီး သောင်းစုပွဲစဉ်၊ အမျိုး သား/အမျိုးသမီး ကျန်စုပွဲစဉ်၊ အမျိုးသား/အမျိုးသမီး နန်းသောင်း ပွဲစဉ်၊ ဆန်းဆိုင်ဖြင့်ပွဲ အမျိုးသား ၄၈၊ ၅၂၊ ၅၆၊ ၆၀၊ ၆၅၊ ၇၀ ကီလို တန်းပွဲစဉ်များ၊ အမျိုးသမီး ၄၅၊ ၄၈၊ ၅၂၊ ၅၆၊ ၆၀ ကီလိုတန်းပွဲစဉ် များကို ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသ ကြီးများမှ အားကစားသမားများ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြပြီး ထောက်လှုပ်ဖြင့်ပွဲ အမျိုးသား ထိုက်ချီကျန်ပွဲစဉ်တွင် မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးမှ မင်းသုတက ပထမ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ



ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဘီလီယက်နှင့် စကောပြိုင်ပွဲတွင် ဖြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးအသင်းလိုက် တင်းနစ်ဖြင့်ပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့မှ ဖြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

လွှမ်းထက်အောင်က ဒုတိယ၊ ပြိုင်ပွဲများသို့ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ ခေတ်မင်း ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ခန့်က တတိယဆုကိုလည်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ကောင်း၊ အမျိုးသမီး ထိုက်ချီကျန် ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ ပွဲစဉ်တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနည်း အလိုက်အဖွဲ့ချုပ် မှ နဒီမြင့်မိုရ်အောင်က ပထမ၊ များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ထမ်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ဖူးဝေကို များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ က ဒုတိယ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး နှင့် အားကစားဝါသနာရှင်ပြည်သူ မှ သက်လမ်းနွေးက တတိယဆု များ စိတ်ပါဝင်စားစွာ လာရောက် ကိုလည်းကောင်း ရရှိခဲ့ကြသည်။ ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြသည်။ ယနေ့ကျင်းပသည့် အားကစား သတင်းစဉ်

ပဉ္စမအကြိမ်အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် ၁၇-၁၂-၂၀၂၄ ရက်နေ့ထိ ဆုရရှိမှုအခြေအနေ

စဉ်	ဝန်ကြီးဌာန	ဆုရရှိမှု				မှတ်ချက်
		ရွှေ	ငွေ	ကြေး	စုစုပေါင်း	
၁	ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	၁၃	၁၀	၉	၃၂	
၂	အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန	၁၁	၇	၇	၂၅	
၃	ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန	၉	၈	၁၀	၂၇	
၄	ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	၇	၁၁	၈	၂၆	
၅	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	၂	၂	၁	၅	
၆	သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန	၁	၃	၁	၅	
၇	စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန	၁	၂	၃	၆	
၈	တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန	၁			၁	
၉	ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန	၁			၁	
၁၀	စီမံကိန်းနှင့်တက္ကသိုလ်ဝန်ကြီးဌာန		၂		၂	
၁၁	ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန		၁		၁	
၁၂	အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန			၃	၃	
၁၃	စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန			၁	၁	
၁၄	ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး			၁	၁	
၁၅	သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန			၁	၁	
၁၆	သမဝါယမနှင့်ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန			၁	၁	
	စုစုပေါင်း	၄၆	၄၆	၄၆	၁၃၈	

ပဉ္စမအကြိမ်အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်အလိုက် ၁၇-၁၂-၂၀၂၄ ရက်နေ့ထိဆုရရှိမှုအခြေအနေ

စဉ်	ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး	ဆုရရှိမှု				မှတ်ချက်
		ရွှေ	ငွေ	ကြေး	စုစုပေါင်း	
၁	ရန်ကုန်	၆၃	၃၃	၃၀	၁၂၆	
၂	ရှမ်း	၂၅	၂၇	၃၄	၈၆	
၃	စစ်ကိုင်း	၂၀	၁၇	၁၉	၅၆	
၄	မန္တလေး	၁၈	၂၁	၃၀	၆၉	
၅	ကချင်	၁၄	၁၀	၁၈	၄၂	
၆	တနင်္သာရီ	၁၄	၆	၁၁	၃၁	
၇	မကွေး	၁၂	၁၁	၁၅	၃၈	
၈	ဧရာဝတီ	၁၁	၂၄	၂၇	၆၂	
၉	ပဲခူး	၆	၂၀	၂၃	၄၉	
၁၀	ကရင်	၆	၇	၂၆	၃၉	
၁၁	မွန်	၅	၉	၉	၂၃	
၁၂	နေပြည်တော်	၄	၄	၈	၁၆	
၁၃	ရခိုင်	၃	၁၁	၁၃	၂၇	
၁၄	ချင်း	၂		၆	၈	
၁၅	ကယား	၁	၄	၅	၁၀	
	စုစုပေါင်း	၂၀၄	၂၀၄	၂၇၄	၆၈၂	

၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် အားကစားပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်များ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်မှုမြင်ကွင်း



ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသားဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲတွင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုကို ပရိသတ်များက အားပေးတရ ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အလေးမ ပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ဖြိုးလွင်ဦး ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး စားပွဲတင်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲတွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်တစ်ဦး ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ကရာတေးပြိုင်ပွဲ အတိုက်ကုမိတ်ကစားနည်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကရင်ပြည်နယ်မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို ပရိသတ်များ ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး စားပွဲတင်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ဘိုလီယက်ပြိုင်ပွဲ တွင် ပြိုင်ပွဲဝင်တစ်ဦး ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ ဝိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုကို ပရိသတ်များက တစ်ခဲနက်ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

ရိုးရာခြင်းလုံးကစားနည်းကို အရှေ့တောင်အာရှတင်မဟုတ်ဘဲ အာရှအဆင့်ပြိုင်ပွဲတွေမှာ ပါဝင်နိုင်ဖို့ အဘက်ဘက်ကနေ အင်တိုက်အားတိုက် လှုပ်ရှားနေပါတယ်

ဒေါ်ခင်အေးမူ



ဒေါ်ခင်အေးမူ (ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန)၊ မြန်မာနိုင်ငံခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ မြန်မာ့ရိုးရာခြင်းလုံးခတ်ပြိုင်ပွဲမှာ အမျိုးသမီး လေးပေါက်တန်း ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသားခြောက်ပေါက် တန်း ပြိုင်ပွဲတို့ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်ကနေ ၁၈ ရက် အထိ လေးရက်ကျင်းပမှာပါ။

ဒေါ်ခင်အေးမူ (ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန) မြန်မာနိုင်ငံခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ မြန်မာ့ရိုးရာခြင်းလုံးခတ်ပြိုင်ပွဲမှာ အမျိုးသမီး လေးပေါက်တန်း ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသားခြောက်ပေါက် တန်း ပြိုင်ပွဲတို့ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်ကနေ ၁၈ ရက် အထိ လေးရက်ကျင်းပမှာပါ။

ပြည်နယ်နှံ တိုင်းတွေကနေ အမျိုးသမီး ခုနစ်သင်း၊ အမျိုးသား ၁၃ သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲမှာ ဒိုင်အဖွဲ့ဝင် ၂၈ ဦး က တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ ပြိုင်ပွဲမှာ သတိပြုရမယ့် အချက်တွေအနေနဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါး၊ အကျင်ဆေးဝါး၊ ကွမ်းဆေးလိပ်၊ တားမြစ်ဆေးဝါးတွေ သုံးစွဲမှုမရှိဖို့ အားကစားသမားတိုင်း ဆင်ခြင်ရပါမယ်။ အထူးသဖြင့် ခြင်းလုံးခတ်ပြိုင်ပွဲမှာ မြန်မာ့ရိုးရာ အားကစားနည်းဖြစ်တဲ့အတွက် အမျိုးသားတွေ နားကပ်တံဆင်တာ၊ ဆံပင်တွေ အရောင်ဆိုးတာ ခွင့်မပြုပါဘူး။ ရိုးရာခြင်းလုံးခတ်ပြိုင်ပွဲမှာ မြန်မာနိုင်ငံမှာကျင်းပတဲ့ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲမှာ စပြီးတော့ပါတယ်။ ပြီးရင် စင်ကာပူ၊ မလေးရှား၊ ကမ္ဘောဒီးယား စုစုပေါင်း လေးကြိမ်ပါတယ်။ လာမယ့်နှစ် ဆီးဂိမ်းမှာ ပါဖို့လည်း မြန်မာနိုင်ငံ ခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ကြိုးစားနေပါတယ်။ မြန်မာပြည်ဆီးဂိမ်းမှာ အမျိုးသားသုံးဦး၊ အမျိုးသမီးသုံးဦး ရွှေခြောက်ခု၊ စင်ကာပူမှာ အမျိုးသားပွဲကနေ ရွှေနှစ်ခုလုံးယူပါတယ်။ မလေးရှားမှာလည်း အမျိုးသားပွဲကနေ ရွှေနှစ်ခုယူပါတယ်။ ကမ္ဘောဒီးယားမှာ အမျိုးသားအမျိုးသမီးနဲ့ နှစ်ခုပေါင်း mixed ပြိုင်ပွဲပြိုင်တဲ့အခါ ရွှေလေးခု၊ ငွေသုံးခု၊ ကြေးတစ်ခု ရရှိခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်အနေနဲ့ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတိုင်း ပါဝင်ဖို့ကြိုးစားတယ်။ ပြည်တွင်းမှာရော အခုဆို အရှေ့

တောင်အာရှတင်မဟုတ်ဘဲ အာရှအဆင့်ပြိုင်ပွဲတွေမှာ ပါဝင်နိုင်ဖို့လည်း ဆပ်ကော်မတီတွေဖွဲ့စည်းထားတဲ့အပြင် အဖွဲ့ချုပ်ကိုလည်း အသစ်ဖွဲ့စည်းထားပြီး အဘက်ဘက်ကနေ အင်တိုက်အားတိုက် လှုပ်ရှားနေပါတယ်။ ဒုအရာခံဗိုလ်မိုးကျော် (ပြေးခုန်ပစ်နည်းပြ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန) ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်မှာ ထည့်သွင်းကျင်းပတဲ့ ပြေးခုန်ပစ် အားကစားနည်း ၂၀ လုံးမှာ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိတယ်။ ရလဒ်ကောင်းခဲ့လို့လည်း ဂုဏ်ယူဝမ်းသာမိပါတယ်။ လေ့ကျင့်မှုကို တစ်နှစ်လောက်ကတည်းက ကြိုတင်ပြင်ဆင်လေ့ကျင့်ခဲ့တယ်။ ကိုယ်စားပြုကစားသမားတွေလည်း စံချိန်တွေ ချိုးနိုင်အောင် ကြိုးစားထားကြပါတယ်။ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကနေ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယရတဲ့ ကစားသမားတွေကို ဒီအဆင့်အောင်မြင်ပြီးရင် အရှေ့တောင်အာရှပြိုင်ပွဲတွေမှာ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ဖို့ရှိတယ်။ အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကို ပဏမအကြိမ်မြောက် ပြန်လည်ကျင်းပပေးတဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်

အကြီးအကဲတွေနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနက လူကြီးတွေအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ကစားသမား ၁၀ တန်းက ပထမအကြိမ်၊ ဒုတိယအကြိမ်၊ တတိယအကြိမ် အားကစားပွဲတော်တွေမှာ ကစားသမားအဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တယ်။ ကာကွယ်ရေးအသင်းမှာ လက်ရွေးစင် ကစားသမားတွေရှိပေမယ့် အသက်အရွယ်အရ နောင်လာမယ့် ပြိုင်ပွဲတွေမှာ ယှဉ်ပြိုင်ဖို့အတွက် မျိုးဆက်သစ်ကစားသမားတွေ မွေးထုတ်ဖို့လည်း ရည်ရွယ်ထားတာရှိပါတယ်။ စစ်မင်းပိုင် (တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန) ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ပွဲစဉ်(၁၇) မှာ သမ/ကျေးလက်ကို နှစ်ပွဲပြတ်နဲ့နိုင်ပြီး သွေးပါပြီ။ ကျွန်တော်တို့ ကြိုတင်စုဖွဲ့လေ့ကျင့်မှု တစ်လခွဲ နှစ်လလောက်ရှိပါပြီ။ ကျွန်တော်တို့အသင်းမှာ နည်းပြ၊ အုပ်ချုပ်သူနဲ့ ဆိုရင် စုစုပေါင်း ၁၂ ယောက်ပါဝင်ပါတယ်။ ဒါက နိုင်ငံတော်အဆင့်အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီး တစ်မျိုးသားလုံး တက်တက်ကြွကြွနဲ့ လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်တာ ဖြစ်တဲ့အတွက်

ဝမ်းသာပီတိဖြစ်စရာ ကောင်းတယ်။ ဒီပွဲမှာပါဝင်ခွင့်ရတဲ့အတွက်လည်း ဂုဏ်ယူဖို့ကောင်းပါတယ်။ ပြိုင်ဘက်အသင်းတွေက ကစားသမားတွေ အားလုံးကလည်း တကယ့်ကို ကစားသမားကောင်းတွေဖြစ်တော့ ပြိုင်ပွဲမှာ အနိုင်ရဖို့က မလွယ်ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စားပြုအသင်းအနေနဲ့ ရွှေရရင်တောင် ငွေနဲ့ ကြေးတစ်ခုရဖို့မျှော်လင့်ပြီးတော့ ယှဉ်ပြိုင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးအောင်မျိုးသူ (လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး) နည်းပြ၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပိုက်ကျော်ခြင်းအသင်း ကျွန်တော်တို့ အသင်းမှာ အုပ်ချုပ်သူ၊ နည်းပြ၊ ကစားသမား စုစုပေါင်း ၁၃ ဦး စုပေါင်းပြီးတော့ ပြိုင်ပွဲစမင်တစ်လကျော်လောက် လေ့ကျင့်ထားပါတယ်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်အထိ သုံးပွဲယှဉ်ပြိုင်ပါတယ်။ ကလေးတွေ ကြိုးစားကြပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ပြန်ကြားရေးက ဘောလုံး၊ ဖူဆယ်၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ ဘော်လီဘော၊ ပြေးခုန်ပစ်၊ ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ အားကစားနည်း ခြောက်နည်းစလုံး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ပါတယ်။ ဒီအမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ဟာ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်တွေ တိုင်းနဲ့

ပြည်နယ်က လူငယ်တွေပါတာဆိုတော့ နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲတွေအတွက် မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားတွေ ရှာဖွေလို့ရသွားတယ်။ အားကစားလုပ်တာ ကောင်းပါတယ်။ ကျန်းမာရေးအတွက်လည်း ကောင်းတယ်။ ဝန်ထမ်းတွေလည်း အားကစားပွဲတွေ အားပေးကြတာ မြင်ရတော့ ဝမ်းသာပျော်ရွှင်ရတယ်။ ဇော်လင်းနိုင် (ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး) ရိုးရာခြင်းလုံးပြိုင်ပွဲဝင် ရိုးရာခြင်းလုံးခတ်ကစားတာ အသက် ၁၂ နှစ် လောက်ကတည်းကဆိုတော့ လေးနှစ်ရှိပြီ။ ကျွန်တော့်အသက်က အခု ၁၆ နှစ်ပြည့်တော့မယ်။ ရိုးရာခြင်းလုံးကစားနည်းကို ဆရာဦးမောင်ကြိုင် ဆရာမ မကလျာနယ်တို့က သင်ပေးတာပါ။ ကျွန်တော်က ခြင်းလုံးခတ်တာကို ဝါသနာပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အသင်းက တက်ပါတယ်။ အခြားပြိုင်ပွဲတွေမှာလည်း ဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စားပြုအသင်းအနေနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စားပြုအနေနဲ့ စတုတ္ထအဆင့်ရဖူးတယ်။ ဒီနှစ်တော့တခြားအသင်းတွေကလည်း စိန်ယာကစားသမားတွေများတော့ ကျွန်တော်တို့အသင်းက ဆီမီးဖိုင်နယ်အထိပဲ တက်ရောက်နိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီးဟာ ရလဒ်ကောင်းတွေ များတယ်။ လူငယ်တွေရဲ့ စွမ်းဆောင်နိုင်မှုတွေ အားကစားအပေါ်မှာ စွဲလမ်းတဲ့အမြင်တွေကို တွေ့ရတယ်။ တချို့ကလေးတွေက အားကစားအပေါ်မှာ ရူးသွပ်ပြီးတော့ ပညာရေးမှာ အားနည်းသွားတာတွေလည်းတွေ့ရတယ်။ ကျောင်းသားလူငယ်တွေ ပညာရေးလည်း မပေါ့ပါနဲ့။ အားကစားကိုလည်း ပုံမှန်လုပ်ဆောင်ပါလို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။

ခက်တယ်။ ခက်တယ်သွားတဲ့ အချိန်မှာတော့ ခက်ခဲတယ်ဆိုတာ မရှိတော့ပါဘူး။ ပဲခူးတိုင်းကိုယ်စားပြုအနေနဲ့ ဆုတံဆိပ်ရအောင်ကြိုးစားသွားမှာပါ။ ကိုရွှေရိုး (ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲဝင်) သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ကျွန်တော်တို့ ဝန်ကြီးဌာနအသင်းက အသက် ၂၅ နှစ်အောက် လူငယ်တွေဆိုပေမယ့် ကောင်းကောင်းမွန်မွန်နဲ့ တက်တက်ကြွကြွ ကစားနိုင်ကြတယ်။ ကျွန်တော်တို့အသင်းအနေနဲ့ လေ့ကျင့်ချိန်က တစ်လနဲ့ ဆယ်ရက်ပဲရှိတယ်။ အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်က အလွတ်တန်း ပြိုင်ပွဲဆိုတော့ အကြီးတန်းတွေလည်း အများကြီးပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်တို့အသင်းက ကွာတားဖိုင်နယ်ကို တက်ပါတယ်။ အခြားပြိုင်ပွဲတွေမှာလည်း ဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စားပြုအသင်းအနေနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စားပြုအနေနဲ့ စတုတ္ထအဆင့်ရဖူးတယ်။ ဒီနှစ်တော့တခြားအသင်းတွေကလည်း စိန်ယာကစားသမားတွေများတော့ ကျွန်တော်တို့အသင်းက ဆီမီးဖိုင်နယ်အထိပဲ တက်ရောက်နိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီးဟာ ရလဒ်ကောင်းတွေ များတယ်။ လူငယ်တွေရဲ့ စွမ်းဆောင်နိုင်မှုတွေ အားကစားအပေါ်မှာ စွဲလမ်းတဲ့အမြင်တွေကို တွေ့ရတယ်။ တချို့ကလေးတွေက အားကစားအပေါ်မှာ ရူးသွပ်ပြီးတော့ ပညာရေးမှာ အားနည်းသွားတာတွေလည်းတွေ့ရတယ်။ ကျောင်းသားလူငယ်တွေ ပညာရေးလည်း မပေါ့ပါနဲ့။ အားကစားကိုလည်း ပုံမှန်လုပ်ဆောင်ပါလို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။



ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသားပိုက်ကျော်ခြင်း လေးယောက်တွဲ အုပ်စုပွဲပြိုင်ပွဲတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်နေမှု။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း ခင်ရတနာ၊ ဝေဦး၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ မျိုးထက်ဦး ဓာတ်ပုံ-ဟိန်းဇော်ထက်

ဥပဒေ ပြည်စုံဖို့ စာဖတ်ကြပါစို့

ကိုယ့်ချစ်(မန္တလေး)

မျက်မှောက်ကာလမှာ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်တွေ ဖွံ့ဖြိုးရေးနဲ့ စာဖတ်ရန်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို နိုင်ငံအနှံ့အပြားမှာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ သာမန်လူတစ်ယောက်ဟာ ကျောင်းပညာတွေကို စပြီးသင်ယူတယ်။ ကျောင်းစာတွေ သင်ယူပြီးမြောက်သွားရင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် စာဖတ်ရှုလေ့လာမှုတွေ နည်းပါးသွားပါတယ်။ စာဖတ်ခြင်းဟာ ဘဝရဲ့ တိုးတက်အောင်မြင်မှု အခြေခံကောင်းတွေကို ပေးစွမ်းနိုင်တာကြောင့် စာဖတ်တဲ့ အလေ့အထတွေကို ငယ်ရွယ်စဉ် ကျောင်းသားအရွယ်ကတည်းက ပြုစုပျိုးထောင်ပေးကြရပါမယ်။ ဒါကြောင့် အခြေခံကျတဲ့ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်တွေ ဖွံ့ဖြိုးရေးနဲ့ စာဖတ်ရန်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်ပေးနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီဆောင်ရွက်ချက်တွေဟာ လူငယ်တွေ စာဖတ်တဲ့အလေ့အကျင့်တွေ ရရှိဖို့နဲ့ စာကြည့်တိုက်တွေကို အသုံးချတတ်စေဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းစဉ်တွေနဲ့ ဆက်စပ်နေတဲ့ လူငယ်စကားပိုင်း၊ လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ၊ ကျန်းမာရေးစကားပြောပြိုင်ပွဲ၊ စကားရည်လှပွဲ၊ စာဖတ်စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲတွေ၊ ကဗျာစာဆိုပြိုင်ပွဲ၊ ကာယဥပဇာစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲတွေကိုပါ ကျင်းပပေးပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲတွေကတစ်ဆင့် လူငယ်တွေဟာ စာကြည့်တိုက်တွေဆီကို ရောက်လာကြမယ်။ စာကြည့်တိုက်တွေကို ရောက်လာရင် သူတို့နဲ့လျော်ညီတဲ့ စာအုပ်တွေကို စပြီးဖတ်ကြမယ်။ အဲဒီကတစ်ဆင့် အခြားဗဟုသုတရမယ့် စာအုပ်စာစောင်တွေကိုဖတ်ကြရင်း စာဖတ်တဲ့အလေ့အကျင့်တွေ ရသွားပါမယ်။

စာဖတ်ရခြင်းဟာ မသိသေးတာကို သိလာအောင်၊ သိပြီးသားအသိတွေကို အမှန်အမှား ခွဲခြားသိလာအောင်၊ လိမ္မာယဉ်ကျေးတဲ့အသိဉာဏ်တွေ ရင့်သန်လာအောင် ဖတ်ရတာဖြစ်ပါတယ်။ လူတိုင်းက အကြောင်းအရာအားလုံးကို ကုန်စင်အောင် မသိနိုင်ပါ။ သိနိုင်ဖို့အတွက် နှစ်ပေါင်းများစွာ ဖြတ်သန်းတွေ့ကြုံခဲ့တဲ့ စာပေပညာရှင်တွေ၊ စာရေးသူတွေရဲ့ အသိတွေ၊ အတွေ့အကြုံတွေကို စုစည်းထားတဲ့ စာအုပ်တွေကို ဖတ်ရှုမှသာ လုံလောက်တဲ့အသိတွေ ရရှိလာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဗဟုသုတ အလိမ္မာတွေဟာ မိမိသိထား၊ တတ်ထားသလောက်နဲ့ မပြည့်စုံနိုင်ပါ။ အစဉ်အဆက်က အတွေ့အကြုံများတဲ့ စာပေပညာရှင်ကြီးတွေ ရေးသားခဲ့တဲ့ စာတွေကို ဖတ်ရှုလေ့လာမှ အကျိုးရှိတဲ့ အသိတွေကို ရနိုင်ပါမယ်။ စာဖတ်သူဟာ ကြီးပွားတိုးတက်ရေးလမ်းမှာ ရပ်တန့်မနေဘဲ စာတွေကို အမြဲမပြတ် ဖတ်နေကြပါတယ်။ စာဖတ်သူတွေ ကတော့ လမ်းလျှောက်နေရင်း လမ်းပျောက်နေသလို ဖြစ်နေတတ်ပါတယ်။ ဆရာကြီး ပီမိုးနင်းက စာသည့် လူ့နှံ့ အစားထက်အရေးကြီးသည်။ ကိုယ်



ခန္ဓာအတွက် စားသောအစာကို အစာဟုခေါ်၏။ စိတ်အတွက်လည်း အစာလိုလေရာ ထိုအစာကို “စာ” ဟုခေါ်ဆိုရသလိုပင် မိန့်ဆိုခဲ့တာ မှတ်သားဖူးပါတယ်။ ဒါကြောင့် တိုးတက်ကြီးပွားလိုတဲ့သူတွေအတွက် စာဖတ်ခြင်းဟာ အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းဖြစ်ပါတယ်။

တချို့က သင်ယူထားတဲ့ ပညာရပ်တွေကို တတ်မြောက်ထားပေမယ့် သိသင့်သိထိုက်တဲ့ အသိပညာတွေ နည်းပါးပြီး မလုပ်သင့်တဲ့၊ မှားယွင်းတဲ့အလုပ်တွေကို လုပ်တတ်ပါတယ်။ စာဖတ်ပြီး အသိပညာတွေနဲ့ အမှားအမှန် ခွဲခြားလုပ်ကိုင်နိုင်ဖို့ စာဖတ်သူတိုင်း စာဖတ်ကြဖို့လိုပါတယ်။ ဒီအချက်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်က ကျင်းပခဲ့တဲ့ သက်ကြီးစာပေပညာရှင်ကြီးများ မူဇော်ကန်တော့မှာ ကန်တော့ခံစာပေပညာရှင် ဆရာကြီး ဒေါက်တာခင်မောင်ညွန့်ကို မီဒီယာတစ်ခုက တွေ့ဆုံမေးမြန်းတဲ့အခါ စာမတတ်သူ ပပျောက်ရေးတွေ လုပ်နေတဲ့အပြင် စာမဖတ်သူ ပပျောက်ရေးကို ပါလုပ်ကြရမယ်လို့ ဆရာကြီးက ပြောကြားသွားတာ မှတ်သားဖူးပါတယ်။

စာဖတ်တဲ့အတွက် စာအုပ်စာပေတွေထဲက အသိပညာဗဟုသုတတွေ ရလာမယ်။ မှတ်ဉာဏ်တွေ တိုးတက်လာမယ်။ ရရှိလာတဲ့ အသိတွေကြောင့် အမှန်နဲ့အမှား၊ အကောင်းနဲ့အဆိုး၊ လုပ်သင့်တာနဲ့ မလုပ်သင့်တာတွေကို စေလန့်ပိုင်းခြားမှုနဲ့ ပိုင်းခြားစိတ်ဖြာနိုင်တဲ့စွမ်းရည်တွေ ကောင်းလာမယ်။ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းတွေအတွက် အထောက်အကူရလာမယ်။ စိတ်မိစီးမှုနဲ့ စိုးရိမ်ပူပန်မှုတွေ လျော့ချလာနိုင်မယ်။ အာရုံစူးစိုက်မှု

အားကောင်းလာမယ်။ မွန်မြတ်ကောင်းမွန်တဲ့ စိတ်ကူးဉာဏ်တွေရလာမယ်။ ကိုယ်ချင်းစာနာစိတ်တွေ မွေးမြူနိုင်မယ်။ အကောင်းမြင်စိတ်တွေနဲ့ မှန်ကန်တဲ့ အလုပ်တွေကို ရွေးချယ်လုပ်ကိုင်လာနိုင်ပါမယ်။

စာဖတ်တဲ့သူတွေကတော့ အသိပညာ ဗဟုသုတနည်းမယ်။ ကိုယ်ပိုင်စဉ်းစားတွေးခေါ်ဆုံးဖြတ်တာထက် တခြားသူတွေရဲ့အတွေး၊ အပြောအလုပ်တွေကို အလွယ်တကူ ယုံကြည်လက်ခံပြီး လိုက်လုပ်တယ်။ လွှမ်းမိုးစဉ်းစားမှု အားနည်းတာကြောင့် အမှန်၊ အမှားကို မခွဲခြားနိုင်ဘဲ လုပ်သင့်တာကို မလုပ်၊ မလုပ်သင့်တာတွေကို လုပ်တယ်။ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အလုပ်တွေမှာ လွန်ကဲတဲ့ အတ္တတွေကို အသုံးချကြတယ်။ လုပ်ထားတဲ့အလုပ်တွေက မှားနေတာသိတော့ စိုးရိမ်ပူပန်မှုတွေ၊ သောကတွေ ခံစားနေတတ်တယ်။ မမှန်ကန်တဲ့ အသိတွေကြောင့် တခြားသူတွေ လုပ်သမျှအလုပ်တွေကို အဆိုးမြင်စိတ်နဲ့ မြင်နေတတ်တယ်။ အဲဒီဆိုးကျိုးတွေရဲ့ စေတနာက ကိုယ်တိုင် ပြန်ခံစားရသလို ပတ်ဝန်းကျင်အများအပြားမှာ ဆိုးကျိုးတွေကို သက်ရောက်စေပါတယ်။

လူတွေမှာ ပညာမတတ်လို့ အသိပညာမဲ့တာ ရှိတယ်။ ပညာမပြည့်စုံလို့ မှားတာရှိတယ်။ တချို့က အတတ်ပညာတွေ တတ်မြောက်ကြပေမယ့် အသိပညာနည်းပါးလို့ တစ်ဖက်စွန်းကို ရောက်သွားပြီး မလုပ်သင့်တာတွေလုပ်ကြတယ်။ ကိုယ့်လုပ်ရပ်ကြောင့် အများသူငါတွေရဲ့ အကျိုးစီးပွားတွေ ပျက်စီးကုန်တယ်။ ဒါဟာ အတတ်ပညာကိုလည်း တတ်အောင်သင်၊ အသိပညာရဖို့ စာလည်းဖတ်ဖို့လို

နေပြီဆိုတာ ပြသနေပါတယ်။ ဒါဆိုရင် စာတွေအားလုံးကို ဖတ်ရမှာလားလို့ မေးခွန်းထုတ်စရာ ဖြစ်လာပါတယ်။ စာပေတွေထဲမှာ အကျိုးပြုစာပေတွေရှိသလို အကျိုးမဲ့တဲ့ စာပေတွေ၊ အညီအပောက်စာပေတွေလည်း ရှိနေပါတယ်။ မေတ္တာယုအားဖြင့် နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု စီးပွားရေး၊ အတွေးအခေါ် ဟာသာ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ တက်ကျမ်း၊ ပညာရှင်တွေရဲ့ အဆိုအမိန့်တွေနဲ့ စိတ်ခွန်အားဖြစ်စေမယ့် စာပေဆိုပြီး အမျိုးမျိုးရှိပါတယ်။ အဲဒါတွေထဲက မိမိနဲ့ အများအကျိုးကို ဖြစ်ထွန်းစေနိုင်တဲ့ အကျိုးပြုစာပေတွေကို ရွေးချယ်ဖတ်ရှုခြင်းက အကောင်းဆုံးဖြစ်ပါတယ်။ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုကိုသာ အကျိုးပြုပြီး အများကို ဆိုးကျိုးဖြစ်စေမယ့် အစွန်းရောက် စာပေတွေကို ဖတ်မိခဲ့ရင်လည်း မယူသင့်တာတွေကို မယူမိဖို့လိုပါတယ်။ ရွေးချယ်ဖတ်ဖို့ဆိုတာကလည်း စာတွေများများဖတ်ထားမှ အကောင်း၊ အဆိုးတွေကို ခွဲခြားစိတ်ဖြာပြီး ပြန်လည်အသုံးချနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လူငယ်တွေ ဥပဒေပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့အတွက် စာဖတ်ကြဖို့လိုပါတယ်။ ဖတ်ချင်တဲ့စာအုပ်တွေကို ဝယ်ယူဖတ်ရှုဖို့ဆိုတာ အကန့်အသတ်ရှိတာကြောင့် ဖတ်လိုတဲ့ စာအုပ်တွေရှိတဲ့ စာကြည့်တိုက်တွေကို အသုံးချတဲ့ အလေ့အကျင့်တွေရလာအောင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေ ပူးပေါင်းပြီး ကျောင်းစာကြည့်တိုက်တွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနဲ့ စာဖတ်ရန်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ တစ်ဖက်မှာလည်း စာကြည့်တိုက်တွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို အကောင်အထည်ဖော်နေပါတယ်။ စာကြည့်တိုက်တွေဟာ ပညာဖြန့်ဝေပေးတဲ့နေရာတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ လူငယ်တွေ အပါအဝင် ပြည်သူတွေက စာကြည့်တိုက်တွေဆီကို သွားရောက်ပြီး အသိပညာဗဟုသုတတွေ ဆည်းပူးလေ့လာကြဖို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။

ကမ္ဘာပေါ်မှာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမြင့်မားနေတဲ့ နိုင်ငံတွေဟာ ပညာတတ်တွေများပြားတဲ့အပြင် စာဖတ်သူတွေလည်း များပြားကြပါတယ်။ တိုးတက်နေတဲ့ နိုင်ငံတွေကို အားကျတယ်ဆိုရင် သူတို့လို စာတွေ များများဖတ်ပြီး အသိပညာဗဟုသုတတွေ တိုးတက်နေအောင် သင်ယူလေ့လာကြရပါမယ်။ တခြားနိုင်ငံတွေလို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေချင်ရင် အရည်အချင်းရှိတဲ့ ပညာတတ်တွေ အများကြီးရှိဖို့ လိုပါတယ်။ ပညာတတ်တွေဖြစ်ဖို့ စာဖတ်ကြရပါမယ်။ စာဖတ်သူတွေတိုးပွားလာအောင် ဆောင်ရွက်ကြရပါမယ်။ စာဖတ်တဲ့သူတွေများလာရင် မှန်ကန်တဲ့ အသိအမြင်တွေနဲ့ စည်းလုံးညီညွတ်စွာ နိုင်ငံတော်ကြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လာနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လူတိုင်း ကြီးပွားချမ်းသာဖို့ ကာယအားဆိုတဲ့ ကာယဗလ၊ ဥပဇာအားဆိုတဲ့ ဥပဇာဗလ၊ ပစ္စည်းအားဆိုတဲ့ ဘောဂလ၊ ကိုယ်ကျင့်အားဆိုတဲ့ စာရိတ္တဗလနဲ့ မိတ်ဆွေအားဆိုတဲ့ မိတ္တဗလတွေနဲ့ ပြည့်စုံ ဖို့လိုပါတယ်။ အဲဒီအားတွေထဲက ဥပဇာဗလအားကောင်းရင် ကောင်းကျိုးတွေကို ဖန်တီးရယူနိုင်ပါတယ်။ ဥပဇာဗလ ပြည့်စုံဖို့ အဓိကကျတာကတော့ စာဖတ်ကြဖို့လိုပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဥပဒေပညာပြည့်စုံဖို့ စာဖတ်ကြပါစို့လို့ တိုက်တွန်းလိုက်ရပါတယ်။

- ကိုးကား
- မြန်မာအဘိဓာန်၊ မြန်မာစာအဖွဲ့၊ ဦးစီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
 - နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများ

“ ကမ္ဘာပေါ်မှာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မြင့်မားနေတဲ့နိုင်ငံတွေဟာ ပညာတတ်တွေများပြားတဲ့အပြင် စာဖတ်သူတွေလည်း များပြားကြပါတယ်။ တိုးတက်နေတဲ့ နိုင်ငံတွေကို အားကျတယ်ဆိုရင် သူတို့လို စာတွေ များများဖတ်ပြီး အသိပညာဗဟုသုတတွေ တိုးတက်နေအောင် သင်ယူလေ့လာကြရပါမယ်။ တခြားနိုင်ငံတွေလို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေချင်ရင် အရည်အချင်းရှိတဲ့ ပညာတတ်တွေ အများကြီးရှိဖို့ လိုပါတယ်။ ပညာတတ်တွေဖြစ်ဖို့ စာဖတ်ကြရပါမယ်။ စာဖတ်သူတွေ တိုးပွားလာအောင် ဆောင်ရွက်ကြရပါမယ်။ စာဖတ်တဲ့သူတွေများလာရင် မှန်ကန်တဲ့ အသိအမြင်တွေနဲ့ စည်းလုံးညီညွတ်စွာ နိုင်ငံတော်ကြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လာနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ် ”

မုံရွာမြို့နယ် ဂေါကြီးကျေးရွာ၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒေသခံပြည်သူ ၅၀ ကို ဖမ်းဆီးထားသည်ဟု သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ လုပ်ကြံရေးသားလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ် ဂေါကြီးကျေးရွာ၌ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒေသခံပြည်သူ ၅၀ ကို ဖမ်းဆီးထားသည်ဟု သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာများက လုပ်ကြံရေးသား၍ ဝါဒဖြန့်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



မရှိသည့် သတင်းအမှားများကို လုပ်ကြံရေးသားဖြန့်ဝေနေခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

အဆိုပါသတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေခံလုံခြုံရေး တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက် သမားများက မြို့၊ ရွာများအတွင်း တိုက်ပွဲများဖော်ဆောင်ခြင်းများ ကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေကြောင်း၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ထိုသို့အကြမ်းဖက်သမားများ၏ အကြမ်းဖက် လုပ်ရပ်များ မလုပ်ဆောင်နိုင်စေရန် လိုအပ်သော နယ်မြေခံလုံခြုံရေး လုပ်ငန်းများကို ထုတ်ပြန်ထားသည်။ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဒေသခံပြည်သူများကို ဥပဒေခံဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်ခြင်းများမရှိကြောင်း၊ တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာများသည် နယ်မြေခံလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အပေါ် ပြည်သူများအထင်အမြင်လွှဲမှားစေရန် ယခုကဲ့သို့ အခြေအမြစ်

နေပြည်တော်၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများမှ တရားမဝင်သစ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
သယ်စာတင်သင်္ဘောပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးခံကြီးဌာန၊ သစ်တောဦးစီးဌာနသည် တရားမဝင်သစ်နှင့်သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရေးအား ပြည်သူ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထုအခြေပြုစောင့်ကြပ်

ကြည့်ရှုသတင်းပို့စနစ် (Community Monitoring and Reporting System-CMRS) အပေါ်အင် နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ နေပြည်တော်၊ ပြည်နယ် နှင့် တိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာနများမှ ပေးပို့လာသော စာရင်းများအရ တရားမဝင် ကျွန်း ၂၁ ဒသမ ၂၅၅၅ တန်း၊ သစ်မာ ၄ ဒသမ ၈၁၁၈ တန်း၊ အခြား ၁၈ ဒသမ ၇၀၀၀ တန်း စုစုပေါင်း ၄၄ ဒသမ ၇၃၇၆ တန်း၊ ယာဉ်/ယန္တရား ရှစ်စီး၊ တရားခံ ၁ ဦး ဖမ်းဆီးရမိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတကာသတင်း

မာလဝီသို့ အပူပိုင်းမုန်တိုင်း ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်

သေဆုံးသူ ခုနစ်ဦးရှိပြီး လူပေါင်း သုံးသောင်းကျော် ရေဘေးကြုံ

လီလွန်ဂွေးလီ ဒီဇင်ဘာ ၁၇
အာဖရိကအရှေ့တောင်ပိုင်း ကုန်းတွင်းပိတ်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်သော မာလဝီနိုင်ငံသို့ အပူပိုင်းမုန်တိုင်း ချိဉ် ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်မှုကြောင့် သေဆုံးသူဦးရေ သည် ယခုအခါ ခုနစ်ဦး ရှိလာပြီဖြစ်ပြီး မုန်တိုင်း ကြောင့် လူပေါင်း ၃၅၀၀၀ ခန့် သေဆုံးသွားလျက် ရှိကြောင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲရေး ဌာနက ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်က ပြောကြားလိုက်သည်။ ခရိုင်ငါးခုတွင် သေဆုံးသူပေါင်း ခုနစ်ဦးရှိကြောင်း နှင့် အိမ်ထောင်စု ၇၇၂၁ စုမှ လူပေါင်း ၃၄၇၄၁ ဦးခန့် ရေဘေးဒုက္ခခံစားခဲ့ကြောင်းသဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲရေးဌာနက ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ထားသည်။ မုန်တိုင်းကြောင့် လူ ၁၆ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး ဆင်ဟွာ

မြို့တော်လီလွန်ဂွေးလီအပေါ်အင်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းနှင့် အလယ်ပိုင်းဒေသများရှိ နယ်မြေ ၂၀ ခန့် အတန် အသင့်မှ အများအပြားပျက်စီးခဲ့သည်။ မာလဝီကြက်ခြေနီအဖွဲ့၊ မာလဝီအစိုးရအဖွဲ့နှင့် တခြားအဖွဲ့အစည်းများသည် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မုန်တိုင်း ကြောင့် ပိတ်ထားခဲ့ရသော စာသင်ကျောင်းများကို လည်း ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းချိန်မှသာ ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းသည် အိမ်နီးချင်း မိုဇမ်ဘစ်နိုင်ငံသို့လည်း ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်က ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အာရှ-ပစိဖိတ် ဒေသဆိုင်ရာ ကုန်သွယ်ရေး သဘောတူညီချက် ဖြုတ်နုတ်ပါဝင်လာ

လန်ဒန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ဖြုတ်နုတ်သည့် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ အရေးပါသည့် ကုန်သွယ်ရေးသဘောတူညီချက် တွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်လာခဲ့သည်။ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ အရေးပါသည့် ကုန်သွယ်ရေးသဘောတူညီချက်တွင် ဖြုတ်နုတ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်ရေးအတွက် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်က တရားဝင်အတည်ပြုခဲ့သည်။ ဖြုတ်နုတ်သည့် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ အရေးပါသည့် ကုန်သွယ်ရေးသဘောတူညီချက် တွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် ၁၂ နိုင်ငံမြောက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်လာခဲ့သည်။



သီရိလင်္ကာက အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် စိတ်အားထက်သန်လျက်ရှိ

ကိုလံဘို ဒီဇင်ဘာ ၁၇
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသည် နှစ်ပေါင်း များစွာကြာ စီးပွားရေးယိုယွင်း ပျက်စီးပြီးနေကာ ယခုအခါ နိုင်ငံတော် သာယာဝပြောသော လမ်းကြောင်းပေါ်သို့ စတင် လျှောက်လှမ်းလျက်ရှိရာ စီးပွားရေး အင်အားကြီး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်သော အိန္ဒိယနိုင်ငံက ကူညီ ပေးလွှဲမည်ဟု သီရိလင်္ကာသမ္မတ က ယုံကြည်မျှော်လင့်လျက် ရှိကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်း တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ သီရိလင်္ကာသမ္မတ အနူရာကူ

မာရာ ဒီဆာနာရာကာသည် စက်တင်ဘာလတွင် နိုင်ငံတော် တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ဒီဆာနာရာကာသည် ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် နယူးဒေလီ၌ အိန္ဒိယ ဝန်ကြီးချုပ် နာရန်ဒြာမိုဒီနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ် နေသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွင် လူမှုအသိုက်အဝန်းအားလုံး ပါဝင် သင့်ကြောင်း သီရိလင်္ကာသမ္မတက ပြောသည်။ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် နှင့် စွမ်းအင်ချိတ်ဆက်မှုတို့သည် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ အရေး ကြီးသော မဏ္ဍိုင်များဖြစ်ကြောင်း မိုဒီက ပြောကြားခဲ့သည်။ ကြေးနံနစ်နေသော သီရိလင်္ကာ သည် လွန်ခဲ့သော နှစ်နှစ်က နိုင်ငံတကာမြို့ရပ်များကို အကြွေး များ ပြန်လည်ပေးဆပ်မှုကို ရပ်ဆိုင်းခဲ့သည်။ သီရိလင်္ကာ သမ္မတသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ကုန်သွယ်ရေး နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို တိုးချဲ့ ရန် စိတ်အားထက်သန်လျက် ရှိသည်။ အင်န်အိတ်ချီကေ

အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ အရေးပါသည့် ကုန်သွယ်ရေးသဘောတူညီချက်ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ၇၂ နှစ်၊ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ၇၂ နှစ်၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ၇၂ နှစ်၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ၇၂ နှစ်၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ၇၂ နှစ်၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ၇၂ နှစ် ဖြစ်ခဲ့သည်။ ဖြုတ်နုတ်နိုင်ငံသည် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ အရေးပါသည့် ကုန်သွယ်ရေး သဘောတူညီချက်တွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်လာသည်နှင့်အမျှ အဆိုပါသဘောတူညီ ချက်၏ အတိုင်းအတာသည် ယခုအခါ ဥရောပအထိ ကျယ်ပြန့်လာပြီဖြစ်သည်။ အင်န်အိတ်ချီကေ

(၇၇) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဟောပြောပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲများနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်း လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနရှိ ဘက်စုံ သုံးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်က (၇၇) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဟောပြောပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲများနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)



ဦးစွာ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်အေးအေးခိုင်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး Book Club ဥက္ကဋ္ဌ စာရေးဆရာ ဟိန်းစောက လွတ်လပ်ရေးနေ့ အကြောင်း သိကောင်းစရာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့်

စာစိစာကုံးပြိုင်ပွဲ၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲ၊ ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲ၊ ပုံပြင်ပြော ပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲများကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ အမှတ် (၃) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်း သူ ၃၀ က ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ ကြပြီး တာဝန်ရှိသူများက ဖြည့်ပွဲဝင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုများကို ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅ ဦးကို တာဝန်ရှိသူ များက ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြ သည်။ အောင်ကျော်(ပြန်/ဆက်)

လွိုင်လင်မြို့နယ်အတွင်း ဘိန်းခင်း ဧက ၉၆၀ ဖျက်ဆီး

လွိုင်လင် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လွိုင်လင်ခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီဒုတိယ ရဲမှူးကြီး မိုးညွှန်ထွန်း ဦးဆောင်ကာ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး စိုးလွင်ဦး ဦးစီးသော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ လွိုင်လင် မြို့နယ်အတွင်းရှိ သီးပွင့်ဆိတ်ခင်းများနှင့် ပင်လုံမြို့ အနောက်ဘက် ခြမ်းဒေသရှိ တောင်ကုန်း၊ တောင်စောင်းများ၌ စိုက်ပျိုးထားသော သီးပွင့်ဆိတ် ဘိန်းခင်း ဧက ၉၆၀ ကို ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အယ်မင်း(လွိုင်လင်)



သထုံမြို့နယ်၌ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဟောပြောပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲများ ပြုလုပ်

သထုံ ဒီဇင်ဘာ ၁၇ မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ်၌ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲနှင့် ပြိုင်ပွဲများကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်က သထုံခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရှိ လူထုအခြေပြုဗဟို ဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)



ဦးစွာ ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်လှလှဌေးက ခေတ်အဆက်ဆက် လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းကြောင်းများ၊ လွတ်လပ်ရေးတိုက်ပွဲဝင် သူရဲကောင်းများရရှိပြီးသည့်လွတ်လပ်ရေးကို အခွန်ရှည်တည်တံ့ရေးနှင့် မျိုးချစ်တိမ်စာတိုရှင်သန်မြင့်မားရေးတို့ကို အသိပညာပေး ဆွေးနွေး ဟောပြောသည်။ ယင်းနောက် ပုံပြင်ပြော၊ ကဗျာရွတ်၊ စာစိစာကုံးပြိုင်ပွဲများ၊

ဉာဏ်ရည်ထက်မြက်ရေး စစ်တရားပြိုင်ပွဲများနှင့် အာလူးကောက်၊ ခွက်နှင့် စသည် အားကစားပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပရာ အခြေခံပညာ မူလတန်းလွန်ကျောင်း(ဝါးတော)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

သရက်မြို့၌ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ လေ့ကျင့်ရေးမွမ်းမံ သင်တန်းဖွင့်

သရက် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့၌ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ လေ့ကျင့်ရေးမွမ်းမံ သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်က တောင်မင်းတည်ရပ်ကွက် သိမ်းကြီးဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးချမ်းငြိမ်းအေးက အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးမောင်မောင်ထွေးက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်ကို ပြောကြားပြီး ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိ သူများက တူညီတတ်စုံများ ပေးအပ်သည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို သင်တန်း သား ၅၀ ဖြင့် ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်အထိ သင်ကြားပို့ချသွားမည်ဖြစ်သည်။ ဇော်ထက်(သရက်)

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ စက်သုံးဆီများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ လိုင်စင်မဲ့ မော်တော်ဆိုင်ကယ်များနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ် ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက် စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မုံရွာမြို့၊ နတ်လှထိပ်ပန် ရပ်ကွက်၊ ချင်းတွင်းမြစ်အနီး၌ တရားမဝင် စက်သုံးဆီ ဒီဇယ်ဆီ(ချက်ဆီ) ၃၂ ဂါလီ၊ စုစုပေါင်းခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၈၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ရေနံနှင့်ရေနံထွက် ပစ္စည်းဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။



ထို့အတူ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မကွေးခရိုင်၊ မင်းဘူးခရိုင်၊ ပခုက္ကူခရိုင်နှင့် သရက်ခရိုင်တို့အတွင်း၌ လိုင်စင်မဲ့ မော်တော်ဆိုင်ကယ်ရစ်စီး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၂၀၀၀၀၀) ကို ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေအရ လည်း ကောင်း၊ မင်းဘူးမြို့နယ် ကျွဲချကျေးရွာ၌ တရားမဝင် ရေနံစီမံ ၃၃ ဂါလီ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၅၅၀၀) ကို ပြည်သူပိုင်ပစ္စည်း ကာကွယ်ရေး အင်ဥပဒေအရလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၄၃၁၅၅၀၀ ကို ဖမ်းဆီးအရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေး မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်း၊ မိုင်တိုင်အမှတ် (၃၆၆/၆)၊ တံခွန်တိုင်အိုင်အနီး၌ မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း နှစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၉၉၅၅၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Scania Bus တစ်စီး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၉၅၅၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ် (၁၄၆) ရပ်ကွက်၌ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင် ကျွန်းသစ် (၀ ဒသမ ၉၅၃)တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၃၈၆၄၀) နှင့် အဆိုပါ သစ်များ တင်ဆောင်လာသည့် Toyota Voxy မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၅၀၀၀၀) ကို သစ်တောဥပဒေအရ လည်း ကောင်း၊ သာကေတမြို့နယ်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်တို့၌ လိုင်စင်မဲ့မော်တော်ယာဉ်ငါးစီး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၂၀၀၀၀) ကို ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေအရ လည်း ကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၇၈၃၈၆၄၀ ကို ဖမ်းဆီး အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ ကရင်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရသယာယီယာဉ်စက်ကွင်း၌ မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး ပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း နှစ်မျိုး၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း တစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်

လာသည့် Mitsubishi Canter Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၀၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ မွန်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူး အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့ များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ သထုံမြို့နယ်၊ ရေးမြို့နယ်နှင့် သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်တို့၌ လိုင်စင်မဲ့ မော်တော်ယာဉ် ငါးစီး စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၅၀၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ပို့ကုန်သွင်းကုန် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မရမ်းခေတ် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ ဘားအံမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ သွင်းနှင် လာသည့် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း နှစ်မျိုး၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်း တစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၀၆၀၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Yutong Bus တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ အေးရှားဝေါလ် ကုန်သေတ္တာစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ ကုန်သေတ္တာ ကိုးလုံးအတွင်းမှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း ၄၂ မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၃၉၉၄၆၂၅) ကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၀၇၀၆၂၅၅ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၆ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ (၃၄)မှု၊ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၄၈၇၅၅၅) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ သည်။ သာသနာ့ဝန်ထမ်းများအဖွဲ့များကြောင့် တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း သည့် ကုန်သွင်းလုပ်ငန်းရုံးများအတွက် ထိခိုက်နစ်နာမှုနှင့် ဖျောက်ဖျက် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှုမရှိအား ကျဆင်းခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အခွန်ဆုံးရှုံးနစ်နာခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဆိပ်ကမ်း များနှင့် နယ်စပ်ဒေသများမှ တရားမဝင် ကုန်စည်တင်သွင်းမှုများအား သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ယခုထက်ပိုမို တားဆီးစစ်ဆေးကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ

- ❖ ပညာတတ်နိုင်သားများ အများဆုံးရှိနေသည့် နိုင်ငံများသည် စွံဖြိုးတိုးတက်မှု အမြင်ဆုံးနိုင်ငံကြီးများအဖြစ် ရပ်တည်နေသည်ကို မျက်ဝါးထင်ထင် တွေ့မြင်နိုင် . . .
- ❖ “ပညာတတ်” နိုင်ငံသားများ ဆိုသည်မှာ “အရည်အချင်း” ကိုဆိုလိုပြီး “အများဆုံး” ရှိသည်ဆိုသည်မှာ “အရေအတွက်” ကိုဆိုလို . . .
- ❖ မိမိတို့နိုင်ငံသည်လည်း အရည်အချင်းရှိသည့် ပညာတတ်များ အရေအတွက်အများကြီးရှိသည့် နိုင်ငံဖြစ်လာရန်လိုအပ် . . .

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ပညာရေးညီလာခံ (၂၀၂၄)ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်နိုင်ငံစာရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။



ဖမ်းဆီးရမိသူများကို သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ပြောင်းဆေးဝါးများနှင့်အတူ တွေ့ရပုံဦး။

တာချီလိတ်မြို့တွင် ငွေကျပ် ၅ ဒသမ ၇ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ပြောင်းဆေးဝါးများဖြစ်သည့် အိုက်စ်(မက်သ်အဖက်တမင်း)၊ ကက်တမင်း၊ အက်တက်စီနှင့် Happy Water များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

တာချီလိတ်မြို့တွင် ငွေကျပ် ၅ ဒသမ ၇ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ပြောင်းဆေးဝါးများဖြစ်သည့် အိုက်စ်(မက်သ်အဖက်တမင်း)၊ ကက်တမင်း၊ အက်တက်စီနှင့် Happy Water များ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနယ်ဒင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် ညနေ ၅ နာရီတွင် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့ပိန်းကျောက်ရပ်ကွက်ရှိ ကျွန်ကြားအန်၏ နေအိမ်ကို သတင်းအရ ရှာဖွေရာ စိတ်ပြောင်းဆေးဝါးများဖြစ်သည့် အိုက်စ်(မက်သ်အဖက်တမင်း) ၁၄၀ ကီလို၊ ကက်တမင်း ၂၃ ကီလိုနှင့် အက်တက်စီဆေးပြား ၁၂၈၀၀၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ယင်းနေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် တာချီလိတ်မြို့စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ *

AFF MITSUBISHI ELECTRIC CUP 2024 ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ မြန်မာ့ရပ်မြင်သံကြားမှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

AFF MITSUBISHI ELECTRIC CUP 2024 ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်အဖြစ် မြန်မာအမျိုးသား လက်ရွေးစင်ဘောလုံးအသင်းနှင့် လာအိုအမျိုးသား လက်ရွေးစင်ဘောလုံးအသင်းတို့သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက် ညနေ ၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏအားကစားကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်ရာ MRTV-HD Channel ၊ MRTV Parliament Channel နှင့် မြန်မာ့အသံ ရေဒီယိုတို့မှ ညနေ ၄ နာရီ ၄၅ မိနစ်မှ စတင်ပြီး တိုက်ရိုက် (Live) ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အင်အားရစ်(ချ်)တာစကေး ၇ ဒသမ ၄ အဆင့်ရှိ အင်အားပြင်းထန်သော မြေငလျင်တစ်ခုလှုပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီ ၁၇ မိနစ် ၂၇ စက္ကန့်အချိန်တွင် ကမ္ဘာ့အေးမြေငလျင် စခန်းမှ အရှေ့တောင်ဘက် ၅၄၄ မိုင်ခန့်ကွာဝေးသော မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်ပ (Vanuatu Islands) တောင်လတ္တီတွဒ် ၁၇ ဒသမ ၇၄ ဒီဂရီ၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၁၆၈ ဒသမ ၀၁ ဒီဂရီ၊ အနက် ၅၇ ကီလိုမီတာကို ဗဟိုပြု၍ အင်အားရစ်(ချ်) တာစကေး ၇ ဒသမ ၄ အဆင့်ရှိ အင်အားပြင်းထန်သော မြေငလျင်တစ်ခုလှုပ်ရှားသွားကြောင်း တိုင်းထွာရရှိသည်။ မိုး/ဇလ

Asean Cup ပြိုင်ပွဲ မြန်မာ-လာအို ပွဲကြိုသတင်းစာရှင်းလင်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

၂၀၂၄ Asean Cup ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု (B) စတုတ္ထနေ့အဖြစ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည့် မြန်မာလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် လာအိုလက်ရွေးစင်အသင်း ပွဲကြိုသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်က သုဝဏ္ဏဘောလုံးကွင်းသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နှစ်ဖက်အသင်းနည်းပြချုပ်များနှင့် ကစားသမားများ တက်ရောက်ကြသည်။ မြန်မာလက်ရွေးစင်အသင်းနည်းပြချုပ် ဦးမျိုးလှိုင်က “ဖီလစ်ပိုင်အသင်းနဲ့ စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ ၀

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

မာလဝီသို့ အပူပိုင်းမုန်တိုင်း ဝင်ရောက်တိုက်ခတ် သေဆုံးသူ ခုနစ်ဦး ရှိပြီး လူပေါင်း သုံးသောင်းကျော် ရေဘေးကြုံ

စာ ၁၈